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PROTOKÓŁ Nr XXIV/17 
z sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 30.08.2017 roku w godzinach 9:00 – 13:00 
 
Obecni radni wg załączonej listy obecności. 
 
Obecni sołtysi wg załączonej listy obecności. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy  
p. Małgorzata Patkowska, Sekretarz Gminy p. ElŜbieta Zienkiewicz, Dyrektor Zespołu Szkół 
Samorządowych p. Urszula Wołodko, Dyrektor Przedszkola Samorządowego p. Małgorzata 
Babicz, Mecenas p. Justyna Kluba, P. Ludmiła Rypina, Pracownik Urzędu Gminy p. 
Krzysztof Kalinowski, Mieszkańcy Gminy Komarówka Podlaska Lokalne Media. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne 

- stwierdzenie quorum, 
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
- ustalenie porządku obrad 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
- Przewodniczącego Rady Gminy 
- Wójta Gminy 
- Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

3. Ocena przygotowania Szkól i przedszkola do rozpoczęcia roku szkolenego2017/2017 
- informacja dyrektorów szkół i przedszkola 

4. Informacja z wykonanie budŜetu za I półrocze 2017 roku 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) organizacja wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych Gminy 
Komarówka Podlaska 

2) zmiana nazwy ulicy I Armii Wojska Polskiego w miejscowości Komarówk Podlaska 
3) wyraŜenie na wydzierŜawienie w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Komarówka Podlaska, 
4) uchwalenie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Komarówka Podlaska, 
5) dopuszczenie zapłaty podatków, opłat lokalnych i niepodatkowych naleŜności 

budŜetowych stanowiących dochody budŜetu Gminy Komarówka Podlaska 
instrumentem płatniczym, 

6) udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Radzyńskiemu, 
7) zmiany uchwały budŜetowej na 2017 rok, 
8) zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

6. Interpelacje i zapytania. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
8. Wolne wnioski. 
9. Zakończenie obrad 
 
 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – dokonała otwarcia sesji i powitała 
wszystkich przybyłych. 
a) stwierdziła na podstawie listy obecności, iŜ Rada jest władna do podejmowania uchwał 

poniewaŜ na 15 radnych ustawowego składu w sesji uczestniczy 12 Radnych (nieobecni: 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marian Jackun i Radny Pan Konrad Pieńko, 
Radna Magdalena Boguta-Bartoś – nieobecności usprawiedliwione) 
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b) protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony do wglądu, wzorem poprzednich sesji proponuję 
przyjęcie bez odczytywania. 

 
Poprosiła o uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 12 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji – 12 radnych 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Dzisiejsza sesja Rady Gminy 
zwołana jest nas podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2016 r., poz. 446 z późn. zm.)  
 
c) Porządek obrad otrzymaliście państwo. W między czasie wpłynęły dwie uchwały 

korygujące. Uchwała w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek 
organizacyjnych Gminy Komarówka Podlaska pod względem merytorycznym jest taka 
sama została graficznie inaczej rozpisana. Druga uchwała w sprawie wyraŜenie na 
wydzierŜawienie w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Komarówka Podlaska została skorygowana. Poprosimy o wyjaśnienia.  

 
Wójt Gminy - Wyjaśnimy później trakcie przedstawienia informacji uchwale.  
 
d) Czy są jakieś uwagi? 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Chciałbym Ŝeby informacja była o spółce gminnej. Raz na pół 
roku by nie zaszkodziło.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy moŜe być na kolejnej sesji? 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Tak. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – W wolnych wnioskach moŜna 
złoŜyć propozycje. Na ostatniej sesji nie było Ŝadnych. Czy są jeszcze jakieś pytania?  
 
Uwag nie zgłoszono 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o przegłosowanie całości 
porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 12 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji – 12 radnych  
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Ad. 2 
Wójt Gminy: 
- wykonano pierwszy etap budowy drogi Derewiczna-Komarówka. Za tą część zapłacono. 

ZłoŜyłem wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o płatność. Wniosek jest rozpatrywany.  
- wykonano nawierzchnie asfaltową na drogach powiatowych w Przegalinach DuŜych i 

Derewicznie. Gmina przekazała swoje pieniądze do powiatu.  
- Podpisałem umowę z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie budowy drogi 

Przegaliny Małe- Brzeziny. To pół odcinka który został 700 m. dotacja 60 tyś zł. 
- Opracowywana jest dokumentacja projektowa na wykonanie przebudowy ul. Wojska 

Polskiego. Na odcinku od skrzyŜowania z ul. W. Batki za wjazd na stację paliw.  
- Przygotowujemy się do złoŜenia wniosku o dofinansowanie budowy stadionu gminnego. 

Jest opracowywana dokumentacja. ZłoŜymy wniosek do RPO na dofinansowanie.  
- Przesunięto termin oceny wniosku na infrastrukturę szkolną do końca października. 

Wniosek jest w Urzędzie Marszałkowskim. Terminy oceny wszystkich wniosków zostały 
przesunięte.  

- Odbyły się konkursy na stanowisko Dyrektora Przedszkola i Dyrektora ZSS. Dyrektorem 
została Pani Małgorzata Babicz, Dyrektorem ZSS została Pani BoŜena Kuzawińska.  

- Przygotowywana jest dokumentacja na realizację projektu Kompetentni w Gminie 
Komarówka Podlaska. Projekt będzie realizowany przez szkołę podstawową. Wstępnie 
miało być realizowane przez gminę ale zostało to zmienione i będzie realizowała to 
Szkoła Podstawowa.  

- Odbyły się doŜynki Gminne a wcześniej doŜynki powiatowe. Bardzo serdecznie dziękuję 
mieszkańcom Wólka Komarowskiej z Panem Sołtysem na czele Za zaangaŜowanie i 
wkład pracy. Za przygotowanie delegacji na doŜynki powiatowe i organizację doŜynek 
gminnych. Dziękuję wszystkim delegacjom i tym którzy pomagali przy organizacji 
doŜynek gminnych.  

- Odbyło się otwarcie ofert na budowę kolatorów słonecznych, pomp ciepła, pieców CO i 
ogniw fotowoltaicznych. Oferty są badane. Są na etapie uzupełnień bo oferty miały braki 
formalne. Na kolektory słoneczne 3 oferty. Najkorzystniejsza oferta to firma Antinus z 
kwota przekraczająca to co mamy przeznaczone na realizację o 17 tyś zł. Na pompy ciepła 
w prywatnych mieszkaniach były 2 oferty. Najkorzystniejsza oferta Mikroenergia 
Kazimierz Martychowiec. Oferta jest tańsza o 42 tyś zł. Na piece w budynkach 
publicznych czyli w Urzędzie Gminy i LO jedna oferta Mikroenergia Kazimierz 
Martychowiec. Oferta tańsza o209 tyś zł. Na pompę ciepła 1 oferta droŜsza o 32 tyś zł. Na 
ogniwa fotowoltaiczne 3 oferty. Najkorzystniejsza oferta jest tańsza o 35 tyś zł. Jeśli 
oferty spełnią wymogi formalne nastąpi ogłoszenie o wyborze najkorzystniejszej oferty i 
zawarcie umów. Częściowa realizacja w tym roku a reszta w roku następnym.  

- Prowadziłem sprawy bieŜące, przyjmowałem interesantów. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – W okresie międzysesyjnym 
uczestniczyłam w doŜynkach gminnych i w doŜynkach powiatowych, w jubileuszu 100-lecia 
OSP Brzozowy Kąt oraz uczestniczyłam w pracach komisji dot. wyboru dyrektorów szkół.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk - W okresie międzysesyjnym Komisja spotkała się jeden raz. Omawialiśmy 
sprawy związane z dzisiejszą sesją oraz sprawy bieŜące.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny Pan 
Łukasz Korszeń – W okresie międzysesyjnym Komisja nie spotkała się ani razu. 
Uczestniczyłem w posadzeniu komisji budŜetowej. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Janusz Siwiński - W okresie 
międzysesyjnym Komisja nie spotkała się ani razu.  
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Ad 3 
Dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych Pani Urszula Wołodko - W miarę moŜliwości 
finansowych Szkoły zostały przygotowane do rozpoczęcia roku szkolnego. W wakacje 
wykonano: naprawy bieŜące, wymalowano dwie kuchnie w szkole w Szkole podstawowej i w 
LO, uzupełniono ubytki, przyklejono nowe taśmy antypoślizgowe w celu zwiększenia 
bezpieczeństwa poruszania się, pozostałe prace remontowe które są konieczne będziemy 
wykonywali jeśli dostaniemy dofinansowanie z projektu na modernizacje szkół. Wniosek 
złoŜony został złoŜony.  
Do szkoły w roju szkolnym 2017/2018 będzie uczęszczało 480 uczniów. Taki poziom jak w 
roku ubiegłym. Będzie 25 oddziałów we wszystkich szkołach. Zatrudnienie nauczycieli 
poziom zbliŜony do roku ubiegłego 51. W pełnym wymiarze 44. W większości są to 
nauczyciele dyplomowani. Wczoraj odbył się konkurs na dyrektora ZSS. Dyrektoren została 
Pani BoŜena Kuzawińska. Ja ze swojej strony chciałam podziękować za 10 lat współpracy z 
panem Wójtem i z całą Radą Gminy. Doświadczenie które zdobyłam wykorzystam w dalszej 
pracy.  
Rok szkolny rozpoczynamy 4 września. Dojazdy autobusów 4 września jak na zakończenie 
roku szkolnego. Uczniowie zostaną poinformowani na spotkaniach organizacyjnych o 
godzinach dowozu. Rozpoczynamy Mszą Świętą a później 9:15 w szkole. Serdecznie 
Państwa zapraszam.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Dlaczego tak późno ogłoszono konkurs na dyrektorów? Czym 
to było spowodowane? Dyrektor który ma pełnić obowiązki dopiero 1 września będzie się 
czuł jako dyrektor. Wydaje mi się Ŝe jest to niebardzo logiczne. Chciał bym się dowiedzieć. 
Sprawa szkoły średniej. Na moje pytanie z poprzedniej sesji odnośnie czeczenów. Był nawet 
artykuł w gazecie. Nic nie wiemy. Komisja wiedziała. Jak Białoruś? 
 
Wójt Gminy - Konkurs został ogłoszony w terminie dopuszczonym ustawą. Więcej nie 
zamierzam na ten temat tłumaczyć. O grupie obcokrajowców to powie Pani Dyrektor. Z 
Białorusi nikt się nie zapisał.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Przedtem był problem Ŝe niema chętnych. Co szkoła zrobiła i 
gmina o ile ma kilkanaście dzieci, mieszkańców gminy Komarówka uczestniczących do 
innych szkół. Coś jest w tym. Co za przyczyna. O ile taki problem jest Ŝe się wyjeŜdŜa za 
granicę to trzeba badać swoje.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Na sesjach juŜ kilka razy było 
mówione co gmina zrobiła.  
 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Pan nie wie  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - No skąd mam wiedzieć.  
 
Dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych Pani Urszula Wołodko - Jeśli chodzi o szkołę 
śerdnią czyli o LO i Szkołę BranŜową odnotowaliśmy wzrost chętnych uczniów w naszej 
szkole. Do klas pierwszych w LO mamy w tej chwili 32 uczniów. Zmniejszyła się trochę 
liczba uczniów w szkole branŜowej. Myślę Ŝe podyktowanie jest to tym Ŝe nie ma u nas na 
miejscu praktyk i muszą poszukiwać pracodawców na terenie powiatu i poza nim. Jeśli 
chodzi o obcokrajowców w naszej szkole musze powiedzieć Ŝe nie jest w nich aŜ tak duŜo. 
Dla tych uchodźców z ośrodka nasze LO to najbliŜsza szkoła średnia. Jeśli do nas się 
zwracają z podaniem to przyjmujemy. Teraz zmieniły się przepisy odnoście przyjmowania 
młodzieŜy , obcokrajowców. Muszą oni najpierw dwumiesięczne przygotowanie językowe w 
ośrodkach w których przebywają. Dopiero później kierują swoje kroki do szkół. Prawo jasno 
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określa jeśli taka osoba zwraca się do nas z podaniem mamy obowiązek weryfikować i 
przyjąć w ramach posiadanych miejsc. Jeśli takie miejsca mamy to przyjmujemy.  
Od tego roku uczniami naszej szkoły są uczniowie szkoły z Kolembród. Szkołą w 
Kolembrodach w całości będzie przyjmowana przez nasz zespół szkół.  
Jest tych uczniów coraz mniej, cześć wyjechała. Jest ich ok 12. Jesteśmy cały czas w ścisłym 
kontakcie z ośrodkiem. Współpracujemy z departamentem do spraw cudzoziemców. Byli u 
nas na kontroli w czerwcu. Wydaje mi się Ŝe większych problemów nie ma. Te dzieci się 
adoptują u nas. W szkole nie są jakoś napiętnowane. Powiedziałabym Ŝe dobrze się czują. 
Wymagania mają takie same.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - MoŜe Pan Wójt powtórzy ostatni raz 
co gmina zrobiła  
 
Wójt Gminy - Teraz w roku szkolnym wracamy do rozpoczęcia zajęć o godzinie 8:00. 
Dowozy uczniów będą organizowane przez 4 autobusy. Mamy małe dzieci z kierunku 
Kolembrodzkiego gdzie szkoła została zlikwidowana. postanowiłem Ŝe do końca roku 
kalendarzowego będą 4 autobusy i zobaczymy jak to będzie wyglądało. O ile nam się opóźnia 
dowozy. Jest to uzasadnione społecznymi względami. Zadowoleniem dziecka i rodzica. 
Zobaczymy czy to zostawiamy czy kasujemy.  
Myślę Ŝe nigdzie nie ma takiej sytuacji Ŝe 100 % absolwentów danej szkoły idzie do innej 
szkoły. Uczeń i rodzic muszą mieć swobodę wyboru. W tym roku poszło bardzo duŜo 
uczniów co spowodowało Ŝe mamy 32 uczniów w LO w klasie pierwszej. UwaŜam to za 
sukces. Postanowiłem te klasy rozłączyć Ŝe będą to dwie klasy pierwsze. By lepszy był efekt 
nauczania. By pokazać Ŝe to nasze LO się nie kurczy tylko się rozwija. My jako Samorząd 
poza tym co musimy robimy: rozszerzenia z kaŜdego przedmiotu niezaleŜnie od liczby 
uczniów. Mało która szkoła to robi. Dopłacamy do prawa jazdy, dajemy darmowe 
podręczniki do pierwsze klasy LO. Dofinansowujemy wycieczkę szkolną i studniówkę. 
Bezpłatne kursy języków: angielski, francuski i hiszpański. Dodatkowo w ofercie mieliśmy 
internat. Do internatu zgłosiła się tylko jedna osoba do zamieszkania więc nie było sensu 
prowadzenia internatu dla jednej osoby. Kierunek Białoruski jest bardzo trudnym kierunkiem. 
Nie ustawał bym na tym. To Ŝe w tym roku nikogo nie mamy ale ta informacja została tam 
rozpuszczona. Moim zdaniem ten temat trzeba ciągnąć. Trzeba wyciągać wnioski i 
rozmawiać jakie są powody wyboru innej szkoły niŜ nasze LO. Te powody są bardzo róŜne 
bo staram się tak jak dyrekcja analizować i nie jest to czasami tylko spowodowane 
uwarunkowaniami leŜącymi po naszej stronie. Są przeróŜne powody dlaczego nasi uczniowie 
nie idą do naszej szkoły. Nie moŜemy presji wywierać i na uczniach i rodzicach Ŝe wszyscy 
muszą. Nam zaleŜy by jak najbardziej naszych uczniów było ale trzeba zostawić moŜliwość 
wyboru. My powinniśmy zrobić wszystko co po naszej stronie taką ofertę edukacyjną i około 
edukacyjną Ŝeby do nas chcieli iść. Nie na zasadzie rozliczania dlaczego nie poszedłeś. Bo to 
robi efekt odwrotny. Czym bardziej naciskamy to młodzieŜ i rodzice odchodzą. Jeśli my 
pokazujemy co moŜemy dać to zyskujemy uczniów. DuŜym czynnikiem jest zdawalność 
matur. Tylko jedna osoba nie zdała matury i będzie miała poprawkę a przyjmujemy 
wszystkich. Bez względu na wyniki egzaminu gimnazjalnego. Jest to efekt pracy nauczyciela 
i ucznia. Cały czas mówimy o tym ale to nie do kaŜdego dociera. To gmina robi i te środki 
finansowe są dobrze wydatkowane te które są w budŜecie zaplanowane na rozwój LO.  
 
Dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych Pani Urszula Wołodko - Wyniki tegorocznych 
matur z maturą poprawkową będą 12 września dlatego nie wspomniałam o tym. Chcę 
powiedzieć państwu Ŝe w mediach słyszymy Ŝe co 5 maturzysta nie zdał matury z matematyki 
zdana była w 100 % z języka polskiego równieŜ. Tylko jeden uczeń z języka angielskiego 
zadawał maturę poprawkową. Być moŜe będzie 100 % zdawalność matury w naszej szkole i 
to jest wielki atut. Uczniowie dostają taką porcję wiedzy, nauczyciela tak pracują z uczniami 
Ŝe mamy takie wyniki. Jesteśmy szkołą w powiecie jak i w województwie lubelskim wysoko 
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uplasowaną jeśli chodzi o wiedzę. Rankingi LO jesteśmy naprawdę w czołówkach. Jesteśmy 
szkoła z brązową tarczą i jesteśmy jedyną szkołą wiejską. Dzięki Panu Wójtowi dzięki 
Państwu ta szkoła istnieje i funkcjonuje. Czy przyjdą do na s uczniowie czy nie. My moŜemy 
tutaj wszystko zrobić a i tak wybiorą rodzice wraz z dziećmi.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Dyrektor Przedszkola Samorządowego Pani Małgorzata Babicz - W roku 
szlolnym2017/2018 będzie uczęszczało 77 dzieci. Będą uczyły się i funkcjonowały w 4 
grupach wiekowych. Prace przygotowawcze do rozpoczęcia nowego roku szkolnego cały czas 
trwają poniewaŜ mieliśmy okres urlopowy. do 21 lipca prowadziliśmy dyŜur wakacyjny. W 
tym czasie została wyremontowana, odmalowana i połoŜona gładź szpachlowa w jednej sali. 
W sali maluszków był wymagany remont. Prace nadal trwają mam nadzieje Ŝe zamkniemy na 
czysto przedszkole i rozpoczniemy decyzją organu prowadzącego 4 września. Moja uwaga na 
przyszłość. Proszę o zaprotokołowanie. Dbając o bezpieczeństwo dzieci. Jest bezpośrednie 
wyjście na ulicę. śebyśmy wspólnie podjęli takie kroki ty zostały wykonane barierki 
zabezpieczające przed wyjściem na ulice przy furtkach.  
Przedstawicielom organu prowadzącego, którzy uczestniczyli w konkursie brali udział w 
pracach komisji chciałam podziękować za zaufanie, którym mnie państwo obdarzyli. DołoŜę 
wszelkich starań by to stanowisko było dobrze sprawowane. By interesy i organu 
prowadzonego i rodziców a przede wszystkim aby było zapewnione dobro dziecka na jak 
najwyŜszym poziomie. Będę się starała aby placówka nadal była pozytywnie postrzegana w 
środowisku. 
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski - Jest duŜo dzieci do przedszkola. Jest 500+. Musimy 
jeszcze poczekać to będzie więcej. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Informacje dyrektora ZSS i Przedszkola Samorządowego została przyjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 12 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 12 radnych  
 
 
Ad 4 
Skarbnik Gminy -  Informacja w sprawie przyjęcia wykonania budŜetu gmina za I półrocze 
została przyjęta Zarządzeniem Wójta 55/2017 w dniu 11-08-2017 r. Została przekazana na 
ręce Pani przewodniczącej celem zapoznania Rady Gminy i przekazana do regionalnej Izby 
Obrachunkowej. BudŜet Gminy na rok 2017 został przyjęty 29-12-2016 r. uchwałą Rady 
Gminy. Zmieniany był 9 razy uchwałą Rady Gminy i Zarządzeniami Wójta Gminy. 
Realizacja przedstawia się następująco: 
Dochody wykonano 46,7% plan był 20 785 668 zł wykonano 9 576 754 zł. w tym dochody 
bieŜące wykonano 55,69% planu. Plan wynosił 17 098 426 zł wykonano 9 522 468 zł. 
Dochody majątkowe wykonano w pierwszym półroczu dość nisko poniewaŜ realizacja będzie 
głównie w II półroczu -1,47%. Plan był 3 687 242 zł wykonano 54 285,60 zł. Dochody 
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wykonane to wpływy ze sprzedaŜy majątki. Były to głównie drewno 705 zł i pozostała kwota 
53 tyś. zł to zwrot z ubiegłego roku ze środków unii europejskiej za wykonanie studium do 
projektu wzrost wykorzystania odnawialnych źródeł energii.  
Wydatki – wykonanie 41,42%. Plan 21 392 968 zł. Wykonano 8 860 921 zł w tym wydatki 
bieŜące 54,91%. Plan 15 992 384 zł. Wykonano 8 781 273 zł. Wydatki majątkowe 1,47% 
równieŜ niski poziom wykonanie poniewaŜ realizacja będzie w II półroczu. Plan był 5 400 
584 zł wykonano 79 647 zł. Została wykonana dokumentacja na drogę wojewódzka 4 305 zł, 
studium wykonalności do budowy wodociągu w miejscowości śulinki- Przegaliny DuŜe 
15 000 zł, przebudowa drogi gminnej Wiski-Rudno 10 107 zł, nawierzchnia asfaltowa na 
odcinku 700 m – mapy 746 zł, budowa nawierzchni asfaltowej na ul Osiedlowej – była ty 
wykonana dokumentacja 11 230 zł, budowa drogi asfaltowej w porozumieniem z Gminą 
Milanów 5 607 zł, centra rekreacji –mapy do miejscowości Przegaliny DuŜe 2 952 zł, 
wykonano studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla Gminy 
Komarówka Podlaska 20 200 zł, załoŜenie monitoringu w szkole podstawowej 9 500 zł. To 
wszystkie wydatki majątkowe wykonane w I półroczu.  
Planowany był deficyt 607 300 zł natomiast budŜet zamkną się nadwyŜka 715 833 zł.  
ZadłuŜenie wynosi 4 805 799 zł w tym jest kredyt konsolidacyjny którego spłata nastąpi w 
latach 2019-2028 i kredyt na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów którego spłata 
rozpocznie się w roku 2020 i będzie trwała do 2022 roku. Zobowiązań wymagalnych niebyło 
na 30-06-2017 r., niewymagalne w kwocie 57 495 zł. Są to głównie faktury do opłacenia 
których termin płatności był na miesiąc lipiec. Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
Informacja z wykonanie budŜetu za I półrocze 2017 roku została przyjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 12 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 12 radnych  
Sprawozdania stanowią załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 5.1 
Sekretarz Gminy - Zgodnie z art. 10a i art. 10 b o samorządzie gminnym Rada Gminy 
powinna podjąć taką uchwałę w odniesieniu do jednostek obsługujących i obsługiwanych. 
Chodzi o wspólną obsługę finansowo administracyjną i organizacyjną. U nas w tej chwili 
prowadzona jest wspólna obsługa finansowa. Gdzie jednostką obsługująca jest Urząd Gminy 
w zakresie obsługi kasowej a jednostkami obsługiwanymi jak jest wskazane w tej uchwale 
jest ZSS, Przedszkole Samorządowe i GOPS oraz drugą jednostką obsługująca jest ZSS dla 
Przedszkola Samorządowego jako jednostki obsługiwanej w zakresie obowiązków 
rachunkowości, sprawozdawczości jednostki, obowiązki z zakresie obsługi kasowej jednostki 
w tym przygotowanie listy płac, dokumentacji ZUS i Urzędu Skarbowego. Jeśli chodzi o 
uchwałę która Państwo otrzymaliście w materiałach to zmianie uległa tylko szata graficzna. 
Zmianie nie uległ zakres merytoryczny tylko szata graficzna. Uchwała była konsultowana z 
nadzorem w Lublinie. Nadzór wskazał by było bardziej czytelnie naleŜy rozpisać w jednym 
punkcie jednostkę obsługująca jako Urząd Gminy jednostki obsługiwane przez tą jednostkę 
oraz zakres obsługi a w odrębnym punkcie jednostkę obsługująca jako ZSS, jednostki 
obsługiwane i zakres obsługi. Stąd ta zmiana uchwały. Czy są pytania? 
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Radny Pan Andrzej Bylicki - Jak do tej pory było bo ta uchwałą która dostaliśmy w 
materiałach jest tak skomplikowana. Ta druga jest 
 
Sekretarz Gminy - Bardziej czytelna prawda. 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - O ile do tej pory było tak jak jest. Dostaliśmy uchwałę 
przygotowaną i za tydzień jeszcze raz. To o czym tutaj dyskutować. Jak my mamy głosować. 
Do tej pory było dobrze. Teraz zmieniam. Za tydzień następna. Jak moŜna myśleć logicznie. 
Kto ma realizować Szkoły? Teraz tą uchwałę trzeba znowu analizować.  
 
Sekretarz Gminy - Ta uchwała jest taka sama pod kontem merytorycznym. Zmieniła się 
szata graficzna. Zapisy ma takie same. Ze względu na większą czytelność uchwała została 
przeredagowana. Uchwała którą pan dzisiaj otrzymał zawiera ten sam zakres który był w tej 
pierwotnej uchwale tylko jest bardziej czytelna. Takie wskazówki otrzymaliśmy od nadzoru. 
Projekt uchwały musiałam dać do materiałów tak jak przygotowałam. Wysłałam do 
uzgodnienia do nadzoru i otrzymałam wskazówki i je zastosowałam w praktyce. 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Co się zmieniło? 
 
Sekretarz Gminy - Szata graficzna.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Co było do tej pory?  
 
Wójt Gminy - Będzie tak jak było. Będzie tylko podjęta uchwała w sposób formalny. Nie 
było takiej uchwały. Realizowaliśmy obsługę księgową i kasową na zasadzie porozumień 
między kierownikami jednostek. Są takie porozumienia zawarte pomiędzy kierownikiem 
GOPS a Wójtem, pomiędzy Dyrektorem Szkoły a Wójtem, pomiędzy Dyrektorem 
Przedszkola a Wójtem, pomiędzy Dyrektorem GCK a Wójtem, i pomiędzy GBP a Wójtem w 
sprawie obsługi kasowej. Teraz będzie uchwała Rady Gminy. Będzie tak samo tylko nie 
będzie porozumień między Kierownikami a Wójtem tylko będzie wyznaczona jednostka 
Urząd Gminy w zakresie obsługi kasowej, jednostki obsługiwane wszystkie. W zakresie 
obsługi księgowej księgowość ZSS będzie prowadzona przez pracowników ZSS i to będzie 
jednostka obsługująca dla Przedszkola Samorządowego. Bo przedszkole nie ma obsługi 
księgowej. Teraz jest porozumienie między dyrektorem ZSS a dyrektorem przedszkola. Teraz 
będzie uchwała Rady Gminy z której będzie wynikało która jest jednostką obsługującą a która 
obsługiwaną. Jeśli Kierownicy GCK i GBP zechcą i wystąpią do Wójta Ŝebym obsługą 
księgową równieŜ ich to kat na pewno będzie. To etatowo nic się nie zmieni. Nie będzie 
porozumień tylko uchwała wskazująca która jednostka jest obsługująca a która obsługiwana. 
RIO podczas kontroli dała takie zalecenie aby to uregulowała Rada Gminy a nie Ŝeby to było 
uregulowane porozumieniami. To jest wynikiem zaleceń RIO. Moje zdanie było takie Ŝe to 
nie musi być objęte uchwałą Rady Gminy ale RIO na piśmie skierowała zalecenia i polemika 
się skończyła i trzeba to podjąć.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
Sekretarz Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi 
finansowej jednostek organizacyjnych Gminy Komarówka Podlaska 
 



 9 

Uchwała w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych 
Gminy Komarówka Podlaska została podjęta większością głosów.  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 11 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 12 radnych  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 5.2 
Wójt Gminy - Jest obowiązek ustawowy o zmianie nazw ulic które w swojej treści mają 
hasła komunistyczne. IPN uznał Ŝe nazwa I Armii Wojska Polskiego takie treści zwiera. Do 
końca sierpnia Rada Gminy taką uchwałę o zmianie nazwy ulicy powinna podjąć. Jeśli tego 
nie podejmie to Wojewoda nada jakąś nazwę. Odbyły się konsultacje społeczne z 
mieszkańcami ul. I Armii WP. W wyniku tych konsultacji jednogłośnie ustalono by ulica 
nosiła nazwę Wojska Polskiego. By wykreślić I Armii a pozostawić tylko nazwę Wojska 
Polskiego. Innych propozycji mieszkańcy nie zgłaszali.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Sekretarz Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy I Armii 
Wojska Polskiego w miejscowości Komarówka Podlaska 
 
Uchwała w  sprawie zmiany nazwy ulicy I Armii Wojska Polskiego w miejscowości 
Komarówka Podlaska została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 12 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 12 radnych  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 5.3 
Wójt Gminy - Chodzi o wydzierŜawienie parteru budynku Osrodka Zdrowia na prowadzenie 
działalności leczniczej. Propozycja by dokonać wydzierŜawienie w trybie bezprzetargowym 
dla Pana Andrzeja Frankowskiego pomieszczeń przez niego zajmowanych osobna umową 
dzierŜawy i dla Pani Marii Rudnickiej i Pani Iwony Fręchowicz pomieszczeń przez nich 
zajmowanych. Bez kotłowni i bez piętra i działki. Tylko sam parter. To co zajmują na 
działalność typowo leczniczą. Okres umowy 5 lat. Inne warunki będą zawarte w 
postanowieniach umowy. Rozmawialiśmy wcześniej wielokrotnie o plusach i minusach 
takiego rozwiązania. Myślę Ŝe jednak mimo wszystko znajomość pacjentów przez naszych 
lekarzy przewaŜyła za tym Ŝeby to pozostawić w rękach dotychczasowej ekipy. Przy 
przetargu nie wiadomo kto by się zgłosił i jaka była by współpraca z lekarzem który jest na 
miejscu czyli z Panią Rudnicką i panem Fręchowiczem. Leczenia w tej chwili są 
kontynuowane. To jest chyba optymalne rozwiązanie. Będę starał się zawrzeć w treści 
umowy pewne zapisy dotyczące specjalistycznej opieki. Nie wiem na ile będą one prawnie 
skuteczne. By zwiększyć godziny pracy pediatry. Bo wiem Ŝe jest tego za mało. By teŜ 



 10 

zagwarantować rehabilitacje która jest tutaj. Teraz umowa będzie zawarta z Panią Rudnicką i 
z Panią Fręchowicz czyli z tymi Paniami prowadzą Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej. 
Do tej pory umowa dzierŜawy zawarta była z panem Fręchowiczem i Panem Frankowskim a 
osobami prowadzącymi opiekę zdrowotną była Pani Rudnicka-Klubińska i Pani Iwona 
Fręchowicz. To powodowało Ŝe nie mieliśmy z kim rozmawiać. W sprawach dotyczących 
opieki zdrowotnej Pan Fręchowicz nie chciał się wypowiadać bo to była nie jego działka. 
Powodowało to dziwny trójkąt. Teraz będzie to uporządkowane Ŝe osoby wydzierŜawiające 
będą osobami które mają kontrakt z NFZ.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Bez parkingu i kotłowni. Nie będa mieli kotłowni? 
 
Wójt Gminy - Gmina będzie miała 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Czyli gmina będzie miała dwie kotłownie.  
 
Wójt Gminy - Gmina będzie obsługiwała kotłownie i będzie obsługiwała plac. W sensie 
sprzątania, koszenia i dostarczania ciepła do bloku gdzie jest apteka.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Gmina będzie likwidować jedną kotłownie.  
 
Wójt Gminy - Nic nie będziemy likwidować. Będziemy obie kotłownie obsługiwać jako 
gmina. 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Tam są dwa piece.  
 
Wójt Gminy - Dwa piece i jeszcze jedna kotłownia dla GOPS i domu dziecka. Będziemy 
obsługiwali dwie kotłownie 
 
Radny Pan Krzysztof Burczaniuk - Było to z nimi ustalone?  
 
Wójt Gminy - Tak.  
 
Radny Pan Krzysztof Burczaniuk - Będą płacić czynsz?  
 
Wójt Gminy - Trzeba będzie rozbić. Stawka za ogrzewanie będzie musiała być oparta koszty 
realnie ponoszone. Za ciepło będą płacić osobno a za czynsz osobno. Będziemy dostarczać teŜ 
ciepło dla mieszkańców bloku obok. Ta stawka musi być wyliczona. Zrobiłby osobno ciepło 
osobno czynsz.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - A do tej pory jak było? 
 
Wójt Gminy - Do tej pory Pan Fręchowicz dostarczał ciepło do bloku i mieszkańcy mu 
płacili.  
 
Radny Pan Mirosław Szczęśniak - Kto to jest Pani Frechowicz? 
 
Wójt Gminy - Prywatnie Ŝona.  
 
Radny Pan Mirosław Szczęśniak - Jej tu nie widać.  
 
Wójt Gminy - Ma umowę z NFZ do końca roku na prowadzenie usług medycznych razem z 
Panią Marią Rudnicką.  
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Radny Pan Mirosław Szczęśniak - Będzie tu przyjeŜdŜać? 
 
Wójt Gminy - Tu nie chodzi o przyjeŜdŜanie. Nie wiem czy ona jest lekarzem. Nie musi nim 
być. Ona ma prowadzić podstawową opiekę zdrowotną. Pan Jarosław będzie zatrudniony jako 
lekarz.  
 
Sołtys Wsi Walinna Pan Grzegorz Barańczuk - Mam pytanie czy coś się zmieni w tym 
Ośrodku pod względem leczenia. Czy to tak zostanie po staremu.  
 
Wójt Gminy - Ja będę mógł powiedzieć o tej specjalistycznej opiece. By jakiś specjalista się 
pojawił.  
 
Sołtys Wsi Walinna Pan Grzegorz Barańczuk - MoŜe najpierw trzeba jakieś warunki 
wynegocjować a później podpisywać dzierŜawę. Jak się podpiszę dzierŜawę to juŜ popij 
wodą.  
 
Wójt Gminy - Dlatego dzierŜawa jest krótka. Nie na 15-18 lat tylko na 5 lat by mieć 
instrument wywierania wpływu. By nie było tak jak do tej pory. Ta podstawowa opieka 
zdrowotna. RóŜnie o niej mówią.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Ale na umowę z NFZ nie mamy wpływu.  
 
Wójt Gminy - Nie mamy wpływu. 
 
Radny Pan Mirosław Szczęśniak - Mogli by doposaŜyć trochę  
 
Wójt Gminy - Kwestia doposaŜenie to pewne warunki moŜemy w umowie zapisać.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
Sekretarz Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
wydzierŜawienie w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Komarówka Podlaska 
 
Uchwała w  sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Komarówka Podlaska została podjęta 
jednogłośnie.  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 12 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 12 radnych  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Przerwa w obradach godz. 10:00 

Wznowienie obrad po przerwie godz. 10:30 
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Ad 5.4 
Wójt Gminy – Proszę Panią Planistkę o omówienie procedury studium. 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Procedura dobiegła końca. Prace rozpoczęły się w 
ubiegłym roku. procedura została wypełniona w całości. Studium było wyłoŜone do 
publicznego wglądu i odbyła się publiczna dyskusja. Wiem, Ŝe temat jest bardzo Ŝywy. Wiele 
zapisów moŜe być kontrowersyjnych dlatego pokrótce przedstawię to co państwa najbardziej 
interesuje. Zacznę od ogólnych załoŜenia. W ramach prac nad zmiana studium powiększone 
zostały nieznacznie pewne tereny pod zabudowę mieszkaniową rolniczą z dopuszczeniem 
usług. To wynikało z wniosków ale równieŜ z tego Ŝe te tereny były predestynowane do 
powiększenia. Wcześniej opracowanie, wymagania które dotyczyły sporządzenia bilansu 
terenu określiło nam maksymalną granicę powiększenia tych terenów. Dowolne 
przeznaczenie terenów pod zabudowę dziś jest bardzo trudne. W sumie powiększono ok. 44 
ha i są to tereny w miejscowości Wiski, Walinna, śulinki, Przegaliny Małe, Brzozowy Kąt, 
Wólka Komarowska. Tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej jako perspektywa w 
miejscowości Komarówka Podlaska. Tereny równieŜ pod zabudowę produkcyjno-usługową. 
Wprowadzono równieŜ tereny rozwoju przedsiębiorczości w miejscowości Komarówka 
Podlaska oraz tereny na wniosek indywidualny o lokalizacji inwestycji produkujących energię 
ze źródeł odnawialnych o mocy powyŜej 100 kw. MoŜemy to pokazać na mapie, w którym 
miejscu. To wszystko było wykładane do wglądu. Jeśli są pytania z tego zakresy to proszę 
pytać.  
Punkt który najbardziej Państwa interesuje i z tego powodu część z państwa tu jest jako wolni 
słuchacze to punkt który studium podjęło się uregulować to punkt dotyczący produkcji 
zwierzęcej. Jest taki punkt w studium dotyczący hodowli zwierzęcej oraz warunków i 
ograniczeń płynących z tego, Ŝe ta produkcja zwierzęca jest uciąŜliwa. Od strony prawnej 
wiemy, Ŝe nie ma ustawy odorowej. Dlatego wszyscy mówią, Ŝe od strony prawnej jest ok. 
Sami Państwo wiecie Ŝe ta uciąŜliwość istnieje. Dobrze jest opracować taki dokument 
strategiczny by tak kwestia była wypośrodkowana. By rolnikom nie odbierać moŜliwości 
działania poniewaŜ produkcja rolnicza jest podstawowym źródłem utrzymania na terenie 
gminy większości osób. śycie, warunki mieszkaniowe i kwestie zdrowia nie są mniejszej 
wagi. To teŜ są kwestie bardzo istotne. Zniszczyć jest bardzo łatwo i bardzo szybko ale 
odbudować będzie bardzo trudno.  
Gdy wykładaliśmy do wglądu dokument studium część z państwa juŜ uczestniczyła w tym 
spotkaniu. Spotkanie skończyło się wnioskami zweryfikowania pewnych ograniczeń. W 
poprzednim dokumencie podzieliliśmy na strefy: zanieczyszczeń azotanami tzw. OSN i 
Ogólnie cała gmina. Wyznaczyliśmy odległości w zaleŜności od ilości DJP. Podział był na 
OSN i na całą gminę. Cześć uwag uznaliśmy za zasadne odstąpiliśmy od tego, aby dzielić 
gminę na ta zagroŜoną OSN i pozostałą część gminy. Uznaliśmy inny podział bardziej 
stabilny. Strefa OSN to strefa, która się zmienia i funkcjonuje na innych zasadach. W tej 
strefie prowadzone są programy. Opracowywane są specjalne programy dla rolników, którzy 
mają dotrzymać tych rygorów z odpowiednia kulturą rolną. Te tereny się zmieniają, granice 
ich się zmieniają. Co 4 lata jest monitoring. Uznaliśmy za właściwe by nie odnosić się do 
terenów OSN tylko do Projektowanego Bialskopodlaskiego Obszaru Chronionego 
Krajobrazu. To nie jest status prawny, ale Wojewoda pilnuje by te tereny były uwzględniane 
w studium. Ten obszar pokrywa się częściowo z obszarem OSN. Obejmuje północno 
zachodnia cześć Gminy i są to miejscowości: Kolembrody, śulinki, śelizna. Nie jest to po 
granicach administracyjnych. Państwo otrzymaliście materiał i w tych materiałach macie 
państwo uwagi. Po wyłoŜeniu wpłynęły uwagi. Te uwagi rozstrzygał Pan Wójt. To jest tylko 
wstęp. Państwo jako Radni macie głos decydujący. Wójt opracowuje a Rad przyjmuje. Uwagi 
podczas głosowania będą przez państwa rozeznane. Po jest pomysł który pan Wójt i ja jako 
projektant uwaŜam za słuszny. My teŜ mamy wątpliwości. Ostatecznie to państwo 
zadecydujecie poprzez głosowanie. Zanim będę tłumaczyła uwagi w kolejności ogólnie 
powiem. Jest podział na strefę obszaru chronionego i całą gminę. PoniewaŜ nie dzielimy na 
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OSN zmniejszyliśmy do 210 DJP. Mamy wątpliwości Pan Wójt zasugerował a równieŜ się z 
tym zgadzam Ŝe 210 DJP to zbyt mało dla producentów. MoŜe to być 300 DJP. 210 DJP w 
przeliczeniu na maciory to 600 macior. Ta granica wynika z podziału. Podział na inwestycje 
które mogą potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko. Te inwestycje które zawsze są 
oddziaływujące. Inwestycje zawsze oddziałujące to inwestycje powyŜej 2010 DJP. Gmina 
Komarówka jest naprawdę bardzo piękną gminą. Warunki do ekologicznej produkcji są 
bardzo dobre. Chcemy by ten próg był 210 DJP. Natomiast w obszarach bialskopodlaskiego 
chronionego krajobrazu 100 DJP. 100 DJP to 300 macior a tuczników 500. Jeśli chodzi o 
zabudowę zagrodową bo tam tez mieszkają rolnicy i chcą produkować ale w bezpośrednim 
sąsiedztwie gdzie wymieszana jest zabudowa. Państwo mieliście szczęście bo mieliście to 
studium bo w innych miejscach tak nie jest. Obok zabudowy zagrodowej moŜna wybudować 
jakąś działalność produkcyjną nieduŜą, dom jednorodzinny nie związany z produkcją rolną. 
To jest dla gminy dobre rozwiązanie. Niektórzy ludzie wypadają z rolnictwa i zajmują się 
czymś innym. Mogą się przekwalifikować i te tereny są dla nich do pozyskania. Mogą na nich 
się budować. Obszar w ramach tzw. budowy zagrodowej w państwa studium jest 
wielofunkcyjny bo jest to zabudowa letniskowa, wielorodzinna, usługi i drobna 
przedsiębiorczość. To był jeden z powodów dla którego zasugerowa łam by nie robić nowego 
studium. Dziś nadzorujący działalność gmin patrzą na to bardziej rygorystycznie i tam gdzie 
jest rolniczy teren uwaŜają Ŝe powinna być tam tylko i wyłącznie budowa zagrodowa. Tak 
jest w gminach w województwie mazowieckim. Dlatego tez zmieniamy to studium nie 
robimy nowego. Zmieniamy je tak Ŝeby to co Państwa najbardziej dotyczy było 
uwzględnione. Wracając do zabudowy związanej z fermami hodowlanymi to jest to 
ograniczenie tego typu. Natomiast drugie ograniczenie które wcześniej przedkładaliśmy i 
uzaleŜnialiśmy  je było podzielone w zaleŜności od odległości. Były to przedziały od 50 DJP -
100 DJP, 100 DJP-150 DJP,150 DJP-200 DJP, powyŜej 200 DJP. Były to odległości 200m, 
300m, 400m, 500m. Państwo sugerowaliście odległość w przeliczeniu 1 DJP =1m. My 
uzdaliśmy Ŝe 1 DJP=1,5m. Jeśli będzie 300 DJP to jest duŜo. Być sąsiadem takiej hodowli 
jest trochę nie fajnie. 300 DJP w odległości 450m od sąsiednich budynków mieszkalnych.  
 
Radny Wiesław Orłowski – Niech Pani nam wyjaśni. Zwarta zabudowa to jest odległość od 
wsi? 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Od budynku mieszkalnego sąsiada.  
 
Wójt Gminy – Wniosek był 1 DJP=1m. Nasza propozycja 1 DJP=1,5m. Wybraliśmy 
pośrednie rozwiązanie.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Wcześniej było dla obsady powyŜej 200 DJP była 
odległość minimum 500 m. Teraz 200 DJP to będzie 300m. 
 
Wójt Gminy – To jest kompromis. To wszystko jest dyskusyjne po to tutaj jesteśmy.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Była jeszcze uwaga dotycząca zapewnienie dla większej 
obsady filtrów i oczyszczalni gnojowicy.  
 
Wójt Gminy – Była taka uwaga by montować na tych chlewniach filtry i oczyszczalnie.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Był wniosek, aby budować oczyszczalnie dla chowu 
powyŜej 500 szt. Dopisaliśmy tylko tą konieczność w pkt. i Budowle rolnicze uciąŜliwe dla 
otoczenia ogólnie. Będą robione raporty oddziaływania, będą procedury, będzie jeszcze plan 
miejscowy. My w tej chwili mówimy o studium. Studium nie jest przepisem prawa 
miejscowego tylko daje ogólne wytyczne. Więc budowle rolnicze uciąŜliwe dla otoczenia w 
szczególności z uwagi na zapylenia i zapachy lub wydzielenie się substancji toksycznych 
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powinny być wyposaŜone w odpowiednie filtry oraz odizolowane od przyległych terenów 
pasem zieleni złoŜonym z roślinności średniej i wysokopiennej. To jest jak najbardziej 
sensowne. Natomiast oczyszczalnie juŜ nie bo nie ma takich rzeczy jak oczyszczalnie 
gnojowicy.  
Biogazownie. Takie inwestycje powinny powstawać i gminy nie powinny się ich bać. Bo to 
jest faktycznie jedyny sposób na oczyszczenie gnojowicy a jeszcze cos nam daje. Gnojowica 
w biogazowniach jest tylko ułamkiem. Jeśli gospodarstw wysokotowarowych powstanie duŜo 
to nawet jak w kaŜdej miejscowości będzie taki obiekt to on nie wystarczy. Tu chodzi o 
kwestie równowagi by ilość gospodarstw wysokotowarowych nie zniszczyła całkowicie 
gminy. Bo ma walory i jest predestynowana do rozwoju ekologicznej zdrowej Ŝywności na 
która wcześniej czy później będzie popyt. Ludzie są zainteresowani zdrowa Ŝywnością i płaca 
grube pieniądze jak widzą coś ekologicznego. Zanim rolniczy zorganizują się i zobaczą Ŝe to 
działa i są z tego korzyści to jakiś czas musi minąć.  
 
Radny Pan Wiesław Orłowski - Na razie jest wręcz przeciwnie.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Na razie z przykrością powiem, Ŝe tak. Powiedziałam 
ogólnie ale teraz przejdziemy szczegółowo do głosowania uwag.  
Macie państwo załączniki do uchwały. Jednym z załączników są uwagi które zostały złoŜone 
i musimy się nad tym pochylić. A moŜe chcecie państwo w tej chwili coś przedyskutować 
zanim przejdziemy do głosowania uwag. 
 

Radny Pan Janusz Siwiński – Linia zabudowy, która była 100 m jest zwiększona czy nie? 
Linia zabudowy od drogi powiatowej jest 100 m u nas w Walinnie. 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – To nie jest linia zabudowy to jest głębokość siedlisk. 
Głębokość siedlisk ma ok. 100 m. To jest pas zabudowy rolniczej. Wiele wniosków wpłynęło 
dotyczących powiększenia zabudowy dla poszczególnych pojedynczych działek. My tego w 
studium nie robimy bo kaŜda pojedyncza działka w tej skali jest praktycznie niewidoczna. W 
studium nie piszemy o moŜliwości powiększania siedliska juŜ zagospodarowanego. Te rzeczy 
będą rozstrzygane w planie. Plan daje państwu podstawy by wystąpić o pozwolenie. Jeśli 
planu się nie poprawi to w starostwie będą państwu odmawiać bo powiedzą Ŝe niezgodnie z 
planem. Studium robi się raz na 10 lat. Studium daje moŜliwość powiększenia istniejących 
siedlisk tylko trzeba do tego zrobić plan by moŜna było uzyskać pozwolenie. Rysować tu się 
tego nie da bo to nie ta skala. Dzisiaj Wojewoda sprawdza i zanim przystąpiliśmy do studium 
zrobiliśmy analizę moŜliwości i potrzeb rozwoju gminy Komarówka i tam trzeba było 
wszystko wyliczyć: demografię i analizy społeczne i środowiskowe. Udowodnić a demografia 
jaka jest to państwo wiedzą. CięŜko udowodnić ze trzeba tych terenów więcej.  
 
Radny Pan Janusz Siwiński – To będzie zmienione? 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – jest zapis Ŝe moŜna te siedliska powiększać.  
 
Radny Pan Janusz Siwiński – O ile metrów?  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Na 150 m. Dopuszcza się moŜliwość powiększenia 
głębokości wyznaczonej w studium strefy osadniczej lub istniejącego siedliska rolniczego 
jeŜeli wynika to z koniczności rozbudowy gospodarstwa rolnego w tym takŜe 
agroturystycznego na maksymalna głębokość działki 150 m o ile nie będzie to kolidowało z 
zachowaniem wymogów środowiskowych. Zmiany te powinny być uwzględnione w 
miejscowym planie. Jest to o 50 m głębiej. Po zastanowieniu się uwaŜam Ŝe w studium nie 
powinno się podawać głębokości. Tylko zostawić Ŝe istnieje moŜliwość powiększenia. Plan 
by dopiero określał. Tą odległość trzeba wykreślić. My robimy to w skali w której nie moŜna 
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dokonać oceny poszczególnego gospodarstwa rolnego. Moim zdaniem to ograniczenie nie 
jest tu potrzebne.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Teoretycznie 10 m i 150m jest duŜo, ale są indywidualne 
gospodarstwa gdzie jest za mało bo w zaleŜności od kształtu działki i szerokości. Nie mówiąc 
o dzisiejszym dniu tylko w perspektywie przyszłości to budynek mały nie wchodzi w 
rachubę. MoŜna się nie zmieścić i trudno powiedzieć. W mojej miejscowości ludzie którzy 
chcą większą wiatę nie mają gdzie postawić. Bo jak ktoś ma szeroka działkę to nie ma z tym 
problemu. W jednej miejscowości jest kilka wariantów. Jeden wariant nie rozwiąŜe sprawy. 
Rolnik bina nie moŜe postawić a ma 150m.   
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Uwaga słuszna i w studium nie powinno być ograniczenia 
bo kaŜda działka jest indywidualna. Ograniczenie w planie będzie wynikała z tego gdy będzie 
duŜa działka ale kończąca się łąką, będzie ciąg ekologiczny, korytarz chroniony. Inny będzie 
miał grunty orny i Ŝadnego problemu. KaŜdy będzie miał inne uwarunkowania.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Dzisiaj juŜ mamy taki poziom wiedzy i potrzeb a co za 10 lat. 
Ci co zostaną nie będą kupować działek tylko będę starali się powiększyć przy tych 
obecnych. A to albo się da zrobić albo nie. To są tak powaŜne sprawy, Ŝe dzisiaj nie ma 
decyzji ale za rok moŜe być decyzja  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Ci państwo którzy prowadzą produkcję rolną wiedzą juŜ 
dziś Ŝe dla ich potrzeb ta działka powinna być powiększona to będzie potrzeba zmiany planu 
ale będzie to zgodne ze studium bo dopuszcza moŜliwość powiększania. Plan się robi w skali 
1:1000.  
 
Pan Jacek Abramowicz mieszkaniec miejscowości Woroniec – Wykreślamy ten punkt Ŝe 
niema ograniczenia.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Dopuszcza się moŜliwość powiększenia głębokości bez 
określania kryterium  
 
Radny Pan Tomasz Weremczuk – W Derewiczne pas 100m załatwia sprawę tych działek 
które są zabudowane. Teraz jak ktoś chciałby się budować trzebmy było przechodzić za drogę 
bo siedlisko jest w granicach 100 m. Działki siedliskowa mają 100m-120 m a później jest 
droga i następna działka. To blokuje dalszą budowę bo to jest inny nr działki i jest to działka 
rolna.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – jeśli jest taka potrzeba to trzeba ja wyartykułować i 
zmianę do planu wprowadzić. Dzisiaj państwo wiecie Ŝe plan państwu przeszkadza. Był taka 
moda teraz jest to niedopuszczalne. Była działka rolna i przekwalifikowuje się ja na 
zabudowę mieszkaniową bo trzeba sprzedać lub dzieciom podzielić. Powstają pasy. Z tym 
Wojewoda walczy. Teraz jak powstaje jakieś osiedle to musi być to uzasadnione i obliczone i 
dowiedzione Ŝe jest taka potrzeba. Chodzi o to by ta funkcja i te działki powiększane były  
faktycznie dla funkcji rolniczej. Wiadomo Ŝe rolnictwo dziś potrzebuje więcej.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Nie do końca zrozumiałam to co 
mówiła Pani na początku. Chodzi mi o trzy miejscowości Kolembrody, śulinki i śelizna. 
Będziemy w pasie starego województwa bialskopodlaskiego. Co tam w tym jest.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Tam jest ograniczenie do 100 DJP. Pan tam mieszka i jest 
pan producentem rolnym? 
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Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Tak. 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Daliśmy taką propozycję do 100 DJP. 
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – To tak jaka OSN wcześniej? 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Tak 
 
Wójt Gminy – OSN znieśliśmy na całej gminie. Został bialskopodlaski obszar chronionego 
krajobrazu.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – OSN miały być w granicach 
starych  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – OSN to trochę więcej bo przechodzą trochę na zachód.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Chcecie wprowadzić to czego nie 
było. Na Kolembrodach nie było OSN a teraz chcecie wprowadzić ograniczenie do 100 DJP. 
Tak jak one by były.  
 
Wójt Gminy – Nie OSN. My nie wyznaczamy OSN. 
 
Radny Pan Sławomir Ilczuk – To nie gmina tworzy ten chroniony obszar tylko Wojewoda. 
To nie jest nasz wymysł tylko załoŜenie Wojewody. Na dzień dzisiejszy Pani projektant nie 
moŜe określić skali tego. To wszystko projekty.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Chodzi mi o to, Ŝe jeŜeli 
Wojewoda to określa. To na jakiej podstawie państwo maja pewność Ŝe to ma być te 100 
DJP.  
 
Wójt Gminy – To nie pewność to propozycja.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Zróbmy to jak dla całej gminy nie 
dzielmy tego. Niech śulinki, Kolembrody i śelizna będą razem z całą gminą. Niech decyduje 
później Wojewoda czy Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska według planu. Jak to 
będzie rozstrzygane. Wojewoda nie określi, Ŝe to ma być 100 DJP. Nie róbmy tego podziału.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Wojewoda nic nie będzie miał do tego. Po jest projekt 
który jest projektem od wielu lat stworzenie obszaru chronionego krajobrazu. Teraz przepisy 
się trochę zmieniły i będzie tz. audyt krajobrazowy. Mają wziąć pod uwagę te wszystkie 
obszary które są proponowane pod ochronę. Jeszcze raz maja je zwaloryzować i zobaczyć cz 
są za duŜe czy za małe. Wtedy stworzą jednolity system obszarów chronionych. To jeszcze 
jest przed nami ale na dzień dzisiejszy sprawdzają czy w planie są uwzględnione i czy te 
obszary podlegają jakiejś ochronie. Nie ma wytycznych Ŝe tam ma myc zmniejszona 
produkcja. To wyszło od nas i od państwa uwag. Tu na sali są teŜ ludzie którzy składali uwagi 
które dotyczą ochrony systemów ekonet.pl. Obszar projektowany jako ochronny naleŜy do 
takiego systemu ochronnego dolin rzecznych, kompleksów leśnych Eko-net.pl utworzonych 
kiedyś. W związku z tym wyszła od nas taka propozycja grupy osób która chce ochrony tych 
atrakcyjnych pod względem krajobrazowym. Te tereny gdzie moŜna rozwijać agroturystykę i 
są atrakcyjne pod względem krajobrazowym chronić. To jest tylko nasza  decyzja 
planistyczna. Jestem przekonana Ŝe do tego Wojewoda nic nie ma. Wojewoda chce objąć 
ochroną przyszły teren chroniony ale nie mówi dokładnie na czym ma polegać ochrona i Ŝe 
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tutaj nie moŜna produkować. To są trudne tematy bo wiemy Ŝe dziś 100 DJP dla rolnika to nie 
jest duŜo.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – To dzisiaj nie jest realne. Wszystkie małe 
stada są zlikwidowane przez choroby. Wydaje mi się Ŝe to jest debata nad rozlanym mlekiem 
jeŜeli mówimy o 500 szt. hodowli. To juŜ nie istnieje. Nikt z weterynarii nie pozwoli nam 
hodować tych świń w takich ilościach. Teraz zajmują się nami firmy, które wzięły nas pod 
opiekę i wymagają od nas 1 000szt.,1 200szt. najmniej. Mają pojazdy które taka ilość woŜą. 
Nie wiem czy to się utrzyma bo jest taka sytuacja jaka jest. Ona zmusza nas do wyłączenia się 
z produkcji. Czy jest w śród nas ktoś planuje dochodową agroturystykę w Kolembrodach czy 
w śeliźnie? Czy ktoś przyszedł na spotkanie w tym celu? Kto chce wyprzeć na rolników 
swoją agroturystyka niech tu stanie.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – Ja tutaj siedzę.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – O! 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – Chwileczkę. Pani powiedziała, Ŝe małe 
gospodarstwa zostały zlikwidowane przez choroby. W jakim małym gospodarstwie 
weterynarz znalazł chorą winię? U kogo niech mi pani powie. 
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – Województwo podlaskie 35 000 szt. 
świń  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – U nas nie ma.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – Niebieska strefa juŜ Kwasówka.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – Nie chcę mówić bo to ze szkodą dla 
was. Nie chce się odzywać. Radzę zrozumieć i tych, którzy mają inne zdanie niŜ wy. Ja mam 
inną wiedzę niŜ wy i dla was by to zaszkodziło. Z szacunku dla was nie będę tego mówiła ale 
wy teŜ powinniście patrzeć z szacunkiem na innych.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – Do tej pory nikt nie wykazywał się 
budowaniem hoteli czy szlaków w Kolembrodach.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – Tu nie chodzi o hotele  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – Nikt do tej pory o to nie dbał a my 
byliśmy tam od 20 lat.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – My teŜ byliśmy od wielu lat. 
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – Pani jest przeciwna. Jak zwykle.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Pani Przewodnicząca my nie 
przyszliśmy się tu kłócić i spierać. Spotkaliśmy się 3 miesiące temu Ŝeby to przedyskutować. 
Przedyskutowaliście. My złoŜyliśmy swoje wnioski.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – Wnioski zostały uwzględnione.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Oczywiście tylko ze4 na 
niekorzyść niektórych. Była mowa Ŝe coś wojewoda zaznacza w swoim planie co się okazuje 
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Ŝe nie zaznacza nic. Dla wszystkich w gminie zróbmy jednakowo. Zgadzamy się na te 
ustępstwa. Bo to so teŜ państwa ustępstwa w pewnym stopniu. Na które ja teŜ bym się zgodził 
ale to Ŝe Kolembrody, śulinki i śelizna będą do 100 DJT to się na to nie zgodzę.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – Ja teŜ się na to nie zgadzam.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – Dziękujemy bardzo. Wysłuchaliśmy 
państwa opinii. Niezgadzanie się. Dobrze ale my podejmiemy decyzję.  
 
Pan Paweł Olszewski mieszkaniec wsi Woroniec – Był wniosek mieszkańców wsi 
Woroniec z jakimiś ograniczeniami. Nie wiem o co tam chodzi.  
 
Wójt Gminy – Na razie skończmy tą kwestię.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Wnioski mieszkańców wsi Woroniec. 
 
Pan Paweł Olszewski mieszkaniec wsi Woroniec – Przy wyłoŜeniu tego niebyło.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Ten wniosek nie był na etapie uwag. To był wniosek do 
planu Ŝe naleŜy Woroniec wyłączyć z zabudowy uciąŜliwej. Taki ogólny wniosek. Jakaś 
kancelaria prawna to napisała mieszkańcy się podpisali. By nie było tam uciąŜliwych 
wysokotowarowych gospodarstw. My takiego wniosku nie rozpatrujemy pozytywnie. Bo to 
teŜ nie jest realne. Nie wiem czy ci mieszkańcy byli na tym spotkaniu.  
 
Wójt Gminy – Nie było tych mieszkańców.  
 
Pan Jacek Abramowicz mieszkaniec wsi Woroniec – Chcieli by w Worońcu nie było 
hodowli świń.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Państwa najbardziej te ilości interesują.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – UwaŜam, Ŝe umrze wszystko. Nie będzie 
ani agroturystyki ani hodowli.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - uwaŜam Ŝe pewne wnioski, pewne przewidywania, odczucia 
radnych to jest jedna sprawa. My reprezentujemy iluś mieszkańców. Te decyzje to decyzje 
powaŜne i na lata. Ten plan będzie obowiązywał 10 lat. Za rok czy dwa moŜe się zmienić 
sytuacja w rolnictwie i ten plan nie będzie przydatny. UwaŜam Ŝe powinny być 
zorganizowane zebrania wiejskie. Czy to będzie brana pod uwagę ale wiele ludzi moŜe jakieś 
myśli propozycje przekaŜe. Jak ja mogę opinię wyrazić za te 200 czy 100 gospodarstw. Ta 
uciąŜliwość. MoŜemy sobie dyskutować. Mamy tu przykład Radcza. Tam jest jak jest. Ludzie 
obcy odczuwają to na pogrzebach. Jak się do kogoś pojedzie czy do kościoła ale pójść juŜ na 
cmentarz to są takie okresy gdzie jest wiatr. Rolniczy z Radcza u nas w sąsiednich wsiach 
powydzierŜawiali u nas pole. Nie uŜytkują go ale płacą. Na razie nie woŜą gnojowicy to jest 
dobrze ale jak zaczną wozić.  
 
Radny Pan Sławomir Ilczuk – WoŜą.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Chlewnia będzie gdzie indziej 20 km dalej. Szmbowozy są 
teraz 20 tyś l. Opłaca się 20 tyś l. przewieść nawet 20 km. Na niektóre produkty są badania. 
Na zboŜe są badania. Będzie problem bo hodowca moŜe utrzymywać się z tuczu. Na razie te 
odchody się sprzedaje ale później jak zrobią badania pszenicy to wykryją. Na razie to jest 
szczątkowe i niewiele wykrywalne ale jak ktoś ma 10 ha i w roku utrzymuje parę tysięcy 
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sztuk to tam jest skaŜona ziemia. Na razie sprzedaje ale jak badania będą to nie sprzeda. Tu 
jest wiele rzeczy a my na razie mówimy o budynku. Za rok, dwa trzy mogą być takie 
problemy ze zboŜem czy z rzepakami. Uprawy rzepaku na Pomorzu zaatakował grzyb i u nas 
atakuje. Masę rolników nie sprzedało rzepaku ze względu na grzyb. To rykoszetem moŜe 
odbić się na wielu ludziach. To trzeba robić długo i pewne rzeczy umieścić. Mam takich 
znajomych co mają zabudowę jaką ma. Ma budynki. Mógł by postawić wiatę albo zbiornik bo 
teraz jest opłacalność na przechowanie zboŜa ale nie ma gdzie. Jest rolnik który by woził za 
mln zł sprzętu, dostał dotację unijną. Teraz jak jeszcze rok dwa zabroni mu się tego to moŜe 
być uderzenie takie nie z winy jego. Bo teraz sprzedaŜ zboŜe z pola a za miesiąc mamy juŜ 
100 zł więcej. Za dwa trzy miesiące moŜe być jeszcze więcej. Ty przechowanie wchodzi w 
grę. Spotkajmy się z większą ilością ludzi. Nie mówię Ŝe to będą łatwe zabrania. Będą i 
głupoty opowiadać ale jest część ludzi i głosów z których my w tej chwili nie zdajemy sobie 
sprawy. To są powaŜne rzeczy. Te gospodarstwa, budynki co ma jak pójdzie na rentę to co 
sprzeda. Nawet jak by chciała rodzina sprzedać to nie sprzeda. UwaŜam Ŝe to są naprawdę 
powaŜne rzeczy.  
 
Wójt Gminy – Czy to jest wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad i jeszcze 
przedłuŜenie procedury? W planie sesji mamy uchwalenie studium. Studium jest to wstępny 
dokument planistyczny który określa ogólne kierunki i uwarunkowania rozwoju 
przestrzennego. Były tu poruszone istotne tematy, ale to studium tego nie załatwi nawet 
jakbyśmy robili po kilka zebrań. Czyli wylewanie gnojowicy. Tego studium nie określi. 
Odnośnie zabudowy zdjęte jest to ograniczenie 150 m. To będzie regulował miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego. Po to nas ludzie wygrali Ŝebyśmy podejmowali decyzje w 
imieniu ludzi. Jeśli pan nie podnosi ręki za udzieleniu absolutorium Wójtowi to pan 
reprezentuje tych ludzi. Nie pyta pan kaŜdego czy jesteście za tym by dać Wójtowi 
absolutorium. Oni po to Pana wybrali Ŝeby Pan podniósł lub nie podniósł ręki. Wyraził swoje 
zdanie to jest demokracja przedstawicielska. Nie we wszystkich zdaniach robimy referenda. 
UwaŜam Ŝe jesteśmy na tym etapie. Był tak długi okres od tego jak była tu pani planistka. 
Były uwagi. To było w maju. Procedura była bardzo długa. Ogłoszenia w prasie, ogłoszenia 
w internecie. Ktoś kto ma konkretne propozycje to jest tu na Sali albo wyraził to w swoich 
pismach w korespondencji w Urzędem Gminy. Niektórzy mieszkańcy jeździli bezpośrednio 
do Białej do Pani projektant. Teraz trzeba podjąć tą decyzje i nie uciekać od tego tematu. 
UwaŜam ze złym jest dzielenie ludzi na tych mieszkających w strefie azotanowej i po za 
strefą czy teŜ w obszarze chronionym i po za nim. To wyszło na bieŜąco. Trzeba zrobić jedne 
warunki dla całej gminy. To nie jest niczyja wina Ŝe ktoś mieszka w strefie chronionego 
krajobrazu a drugi po sąsiedzku jeŜ nie jest w strefie chronionego krajobrazu. Ten zapach 
będzie i tak się przedostawał dalej. Zrobić jedne warunki ale trzeba ich przestrzegać. Pewne 
wytyczne mamy. Przystąpimy niebawem do zmiany plany zagospodarowania przestrzennego. 
Tam się wszystko uszczegółowi. To będzie prawo miejscowe. Z tego będziemy korzystać. Po 
to przystąpiliśmy do zmiany tego studium Ŝeby było lepiej. Teraz jest tak Ŝe ja wydaję bądź 
nie wydaję decyzji środowiskowej. Teraz te chlewnie są budowane bez Ŝadnej odległości w 
strefie zabudowy. Tu podejmujemy próbę uregulowania budowy budynków do produkcji 
zwierzęcej. Jest to pewna nasze propozycje przedyskutowana. Tu Radni podejmą decyzję czy 
to będzie 1-1;1-1,5, czy 1:2. My zaproponowaliśmy 1 DJP=1,5m. Jeśli to byśmy respektowali 
to da się prowadzić produkcję przez osoby zainteresowane i nie będzie tak uciąŜliwa jak je4st 
teraz dla innych osób mieszkających. Jest to kompromis. UwaŜam Ŝe powinniśmy dać 
produkować bo to jest teren rolniczy. Jest to gmina rolnicza. Przy poszanowaniu praw 
drugiego człowieka. By sąsiad mieszkający z boku nie miał zatrutego Ŝycia. Nie jest to 
komfortowe gdy ktoś od rana do nocy Ŝyje w strefie tego zapachu. Zdajmy sobie z tego 
sprawę. Mówię to przy hodowcach trzody chlewnej. To jest mało komfortowe jeśli ktoś musi 
w tym mieszkać i nie ma moŜliwości zmiany miejsca zamieszkania. To jest po to by 
nawzajem sobie  nie utrudniać. Inne przepisy są dotyczące wydzierŜawiana pola. My tego nie 
uregulujemy studium ani planem. Trzeba jasno zdać sobie z tego sprawę. Plan jest do 
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wyznaczenia ogólnych kierunków i uwarunkowań polityki przestrzennej. Działań 
inwestycyjnych, mieszkaniowych a nie kwestii przepisów sanepidu, nawoŜenia i spraw 
weterynaryjnych. Państwo podejmiecie decyzję czy uchwalamy dziś to studium czy 
zdejmujemy z porządku obrad i jeszcze prowadzimy debatę. ChociaŜ procedura jest de facto 
zakończona.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Nie. Są tu uwagi i kaŜdą uwagę musimy rozpatrzeć a 
efekt końcowy się okaŜe, jaki będzie. Państwo wyraziliście opinie wiemy, jakie są preferencje 
i nastroje. Trzeba wziąć kaŜdy punkt omówić.  
 
Wójt Gminy – Niema juŜ głosów w dyskusji to omawiajmy te punkty. 
 
Radny Pan Sławomir Ilczuk – Kwestia by wszystkim wyjaśnić. Strefa zabudowy. 
WydłuŜamy ją prawda. Jaka wielkość produkcji moŜe znaleźć się w tej strefie zagrodowej. 
Czy do przyszłej inwestycji jest liczona suma sztuk. Jeśli ja w gospodarstwie mam 300 szt. 
tuczników i występując o następną inwestycje jest to liczona i brana pod uwagę. Te 
odległości. Proszę po woli wyłoŜyć o czym my w tej chwili dyskutujemy.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Liczy się łącznie przy pozwoleniu na budowę. Pan 
otrzymując pozwolenie na budowę musi przedstawić łączną.  
 
Radny Pan Sławomir Ilczuk – Jeśli przekroczę ile sztuk to muszę juŜ wystąpić o raport. 
Proszę to powiedzieć.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – RóŜnie tam jest bo w zabudowie zagrodowej, poza 
zabudową zagrodową. Są kwalifikacje na te z raportem i bez raportu. Nie będę mówić o 
sztukach bo mogę się pomylić ale generalnie procedura jest taka. My nie mówimy az tak 
szczegółowo tu się nie tworzy prawa tylko wytyczne do planu który będzui e bardziej 
szczegółowy. Moja idea jest to, Ŝe jeśli ktoś ma gospodarstwo i chce je rozbudować o 50 DJP, 
100 DJP i ma tam juŜ 500 DJP to w oparciu nie o studium tylko o plan. Gdyby plan był 
zrobiony w oparciu o to nie moŜna by było. Musiałby pan do tych 150 DJP dodatkowo 
zastosować te odległości być moŜe to będzie to samo gospodarstwo ale nieco dalej nie w tym 
siedlisku tylko gdzieś tam bliŜej lasu. KaŜdy ma inne uwarunkowania jeden ma miejsce drugi 
nie ma miejsca. To są wytyczne a czy będzie pan mógł czy nie to określi plan. W tej skali na 
to nie odpowiemy. KaŜde uwarunkowanie, kaŜde gospodarstwo jest inne. Jedno wąskie 
drugie szerokie, za droga, przed drogą. Chodzi o to by w zabudowie zagrodowej juŜ nie 
pakować większych gospodarstw niŜ 50 DJP. Jeśli więcej niŜ 50 DJP to wyrzucać w głąb. 
Wtedy plan ma to rozstrzygnąć. Trzeba wziąć mapę 1:1000 i zobaczyć jakie są 
uwarunkowania.  
 
Radny Pan Krzysztof Burczaniuk – Jakieś odniesienia w stosunku do ujęć wody.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – W stosunku do ujęć wody jest tak jak było w poprzednim 
studium. My tego nie zmieniamy. Jest strefa ochrony bezpośredniej. Jest ona ogrodzona. Nie 
ma wyznaczonej strefy ochrony pośredniej. Korzystaliśmy z dokumentów dostępnych.  
 
Radny Pan Krzysztof Burczaniuk – Nie moŜna będzie wylewać w pobliŜu ujęcia wody.   
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Studium nie będzie się tym zajmować. Zgodę na 
wylewanie gnojowicy kto daje? 
 
Wójt Gminy – Nikt.  
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Radny Pan Krzysztof Burczaniuk – Nikt nie wydaje.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina –Na wylewanie gnojowicy zawieracie umowę i 
przedstawiacie do RDOŚ. RDOŚ Ŝąda takiej umowy jak wydaje decyzję środowiskową. 
Pracownicy RDOŚ skarŜą się Ŝe rolnicy przedstawiają umowy cały czas z ta samą osobą.  
 
Radny Pan Krzysztof Burczaniuk – Taki problem nie dotyczy jednej osoby. U nas dotyczy 
praktycznie połowy gminy.  
 
Pan Jacek Abramowicz mieszkaniec wsi Woroniec – Studium nie reguluje odległości 
wylewania gnojowicy.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Jest tu strefa ochrony bezpośredniej. JeŜeli byłyby 
uwarunkowania geologiczne bardzo niesprzyjające. Na d tym czuwa sanepid. Sanepid bada tą 
wodę. I jest to pod kontrola. Wtedy ustala się strefę ochrony pośredniej. Tu nie było potrzeby 
ustanowienie strefy ochrony pośredniej.  
 
godz. 11:15 Radny Łukasz Korszeń opuścił salę obrad -liczba Radnych obecnych na sesji 11 

 

Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – Chciałam wystąpić w obronie nas 
rolników który chcą produkować. Jesteśmy bardzo świadomi zagroŜeń jakie niesie nasza 
hodowla. W ciągu jednego roku wyszło mnóstwo paragrafów które nas ustawiają na drogę 
dobrej, zdrowej produkcji i współgrania z naszymi sąsiadami. Bardzo się staramy Ŝeby móc 
produkować. Wieś jest po to by produkować i hodować. Większość przykłada uwagę do 
szczelności zbiorników. Są takie napory na to Ŝe zostaną bardzo cierpliwi, nieliczni 
dostosowujący się do wymogów. Warto pozostawić takich dinozaurów jak my. By ta hodowla 
jednak istniała dla przyszłości dla naszych dzieci.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Państwo macie te większe obsady. Prawo nie działa 
wstecz. Prawa są nabyte. Nie będzie się komuś odbierać tego, co juŜ posiada. Kwestia tego 
nasycania. Ile to będzie cały czas rosło. Bo jeśli by Pani chciała swoja firmę rozbudować To 
w oparciu o plan sporządzony. Pewnie juŜ nie w tym miejscu tylko gdzieś dalej.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – Rozumiem. Mam konkretny kawałek i 
rozumiem Ŝe tam muszę budować. Dostosuje się do wszystkich wymogów jeśli będzę chciała 
budować. Nie konieczni ja chcę ale moŜe ktoś inny zechce.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Zwrócę się do Radnych. Proszę by 
wszystkich mieszkańców i miejscowości traktować równo. Pan Wójt zaproponował by ta 
obsada 300 DJP maksymalnie  
 
Wójt Gminy – Na razie 210 DJP. Przedyskutujmy to sobie.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Dobrze. Te odległości 1,5 m. 
Tylko ja z koleŜanką jesteśmy z tych dwóch miejscowości o których mówimy to my spadamy 
z deszczu pod rynnę.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – To jest koniec wszystkiego.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Dwa lata temu wystąpiłem o 
pozwolenie na budowę. Przypuszczam Ŝe w najbliŜszym roku je dostanę. Po analizach 
przemyślałem to i stwierdzam Ŝe w tym miejscu nie będę budował. Chcę się odsunąć teŜ ze 
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względu na siebie. Dla 100 DJP odejmując te, 40 które mam nie zbuduje chlewni Ŝeby 
zmieścić się w kosztach. 
 
Wójt Gminy – Moim zdaniem trzeba równo potraktować cała gminę pod kontem studium.  
 
Radny Pan Tomasz Weremczuk – Co wyŜsza instancja zadecyduje do druga sprawa ale nie 
ma co dzielić.  
 
Wójt Gminy – Nie dzielmy ludzi na tych w obszarze chronionym i po za obszarem. 
Traktować równo i przestrzegać przepisów powszechnie obwiązujących.  
 
Radny Pan Wiesław Orłowski – Ja teŜ hoduję świnie ale Niechciał bym mieszkać w 
Radczu.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Zapytam jako projektant co jest bardziej szkodliwe 
zapach z chlewni czy skutki wylewania gnojowicy na pole.  
 
Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – W Derewicznie hodowli świń powyŜej 100 szt. 
praktycznie nie ma. Wystarczy Ŝe jedna osoba z Radcza wzięła w dzierŜawę pole na terenie 
naszej wsi i wywozi gnojowice. Wyobraźcie sobie państwo Ŝe okna i drzwi zamknięte, 
szczelne a w mieszkaniu smród. Gnojowice wylał w odległości ok. 300 m od mojego domu. 
Cała wieś śmierdziała 3 dni.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – My się zajmujemy budynkami a problem dotyczy czego 
innego.  
 
Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – To jest skutek wylewania gnojowicy bez porównania. 
Mamy duŜo kurników i duŜo obornika kurzego. Rolnicy worzą ten obornik ale to jest bez 
porównania z gnojowicą.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – To jest naprawdę duŜy problem bo to moŜe zatruć 
powaŜnie środowisko.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – W sprzedaŜy są środki bakterio pracujące 
Ŝe moŜna to niwelować. JuŜ w szambach moŜna niwelować. Nie całkiem. Nie oszukajmy się. 
Ale moŜna niwelować te zapachy by na polach się nie rozchodziły. To jest przyszłość tych 
środków.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Nie ma kontroli na jakim polu i ile.  
 
Pani Edyta Kowalczuk mieszkanka wsi śelizna – Są kontrole. 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Czy gmina ma wpływ na to. No nie. 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Ja wraz powtarzam panie Wójcie Ŝe mieszkańcy mają 
naprawdę duŜo do powiedzenia. Druga rzecz to forma informacyjna. Nie trzeba tego odkładac 
bo moŜna zebrania zrobić w przeciągu miesiąca, tygodnia. Nie ma tu Ŝadnej przeszkody 
 
Pan Jacek Abramowicz mieszkaniec wsi Woroniec – Studium nie określa wylewania 
gnojowicy. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – Pan jest tutaj gościem proszę nie 
zabierać głosu w imieniu Rady.  
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Pan Jacek Abramowicz mieszkaniec wsi Woroniec – Przepraszam.  
 
Pan Tadeusz Ciok mieszkaniec wsi Kolembród – Słucham tutaj wszystkich 
wypowiadających się trochę śmiech mi się podnosi, bo producentów na terenie naszej gminy 
jest moŜe 10. To nie są ludzie biedni. To są ludzie bogaci, zarabiający. Nie są to ludzie, 
którzy tak jak dawniej hodowali kilka sztuk świń. Stać ich na wiele. Odnośnie tych przepisów 
środowiskowych to są to wszystko sprawy na popierze. Wszystko jest pięknie na papierze a 
rzeczywistość zupełnie inna. Niema póki co ustawy antysmrodowej. Nie powstała takowa. 
Trudno zmierzyć czegoś co jest lotne.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – ale na zachodzie jest.  
 
Pan Tadeusz Ciok mieszkaniec wsi Kolembród – Gdybyśmy zrobili referendum tak jak Pan 
Bylicki mówił w kaŜdej wsi. Gdzie chcemy pobudować. To odpowiedź byłaby 
prawdopodobnie jedna Ŝe wcale. To nie chodzi by niszczyć rolników tylko im dać takie 
moŜliwości zabudowy Ŝeby nie kolidowało to z pozostałymi mieszkańcami. Jeden rolnik 
produkujący trzodę chlewną potrafi skonfliktować wieś. Potrafi zatruć im Ŝycie. Niektórzy 
powinni się z stamtąd wyprowadzić bo nie ma po co Ŝyć. Apel do Radnych teŜ, bo ja jako 
uczestnik tego sporu chcę zabrać głos i zwrócić uwagę Ŝe trzeba pomyśleć o tych pozostałych 
mieszkańcach.  
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski – Złotego środka się nie znajdzie 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – Czy ktoś chce zabrać głos? 
 
Nie zgłoszono chęci zabrania głosu. 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Przystąpmy do głosowania nad poszczególnymi 
uwagami. Jeśli będą niejasności moŜemy dany wniosek rozbić, zmienić, poprawić.  
Mamy wniosek 6 podań 18 uwag niektóre się powtarzają. Pierwszy wniosek jest to wniosek 
zbiorowy podpisano Zbigniew Zając, Paweł Oleszczuk, Jacek Abramowicz, Tomasz 
Dominik, Grzegorz śurakowski, Rafał, Grabiński. Dotyczy: 
- Ustalić odległość budynków inwentarskich od budynków mieszkalnych w odległości 1m 

=1DJP. Na obszar całej gminy. 
Uznaliśmy Ŝe ten warunek przez państwa złoŜony jest co prawda częściowo ale jest 
spełniony. Uwagi uwzględniono częściowo ustalono odległość według wskaźnika 1DJP 
=1,5m. Przedyskutowaliśmy i ustaliliśmy to dla całości gminy. Państwo się odnieśliście 
tylko do zabudowań mieszkalnych natomiast w projekcie studium są równieŜ korytarze 
ekologiczne. Nie moŜemy o nich zapomnieć. To teŜ jest waŜne. Od korytarzy 
ekologicznych trzech dolin rzecznych: Rudki, Białki i śarnicy odległość 1m=1DJP.  
To są takie warunki od zabudowań mieszkalnych sąsiednich nieruchomości 1DJP = 1,5m 
a od korytarzy ekologicznych Eko-net pl; Rudka, Białka, śarnica to 1m =1DJP. Proszę 
Radnych o przegłosowanie tej uwagi. Wójta rozstrzygnięcie jest na tak.  
 
Radny Janusz Siwiński – Jak tą odległość Mierzymu? W linii prostej? 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Kółkiem. To promień. To jest wytyczna. My nie 
mamy takiej skali. Jeśli będzie chciał Pan budować To i tak będzie Pan musiał zrobić 
plan. Musicie państwo przegłosować i cos przyjąć.  
 
Radny Andrzej Kowalczuk- Miało być nie róŜnicowanie całej gminy. Tu występuje to 
róŜnicowanie.  
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Planistka Pani Ludmiła Rypina – Nie ma róŜnicowania. Tu są trzy doliny rzeczne 
objęte planistyczna ochroną. To są naprawdę niewielkie odległości. 
 
Wójt Gminy – Przy samej rzece nikt nie będzie się budował.  
 
Radny Stanisław Faluszewski – Kanał Wieprz-Krzna? 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Kanał nie jest objęty. 
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Mówimy o dolinach czy od 
korytach? Dokąd sięga dolina rzeczna? 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – O dolinach. 
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Dokąd sięga dolina rzeczna? 
 
Radny Krzysztof Burczaniuk – Ja bym nie brał doliny rzecznej. Bo określenie 
szerokości doliny w róŜnych przypadkach będzie bardzo róŜne. Jeśli brać określenie to 
tylko koryta rzecznego. Koryto jest bardziej jednoznaczne nawet jeśli rzeka zmieni swój 
bieg to koryto będzie łatwiejsze do określenia. Nie będą to duŜe odległości. RóŜnice mogą 
być w granicach 1m-2m. Jeśli chodzi o dolinę i obszary zalewowe to w przypadku rzeki 
Białki to parę km.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Wtedy 1m od koryta to będzie za mało. 
 
Radny Krzysztof Burczaniuk – To inna wartość przyjąć. 
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Np. podwoić do 2m. Zastanawiam się czy tego w tym 
momencie nie wyrzucić i plan by to rozstrzygał bo plan jest w innej skali i to będzie 
widać łąki i czy dolina jest szeroka itd. Plan ma swoje procedury i doprecyzowuje. 
Studium jak ma za duŜo ograniczeń to później w planie się tego nie zmieni. Proponuje 
1,5m jako minimum a w planie moŜe okazać się Ŝe trzeba się odsunąć i plan będzie 
rozstrzygał ta kwestię.  
Propozycja - ustaleniem odległość budynków inwentarskich od budynków mieszkalnych 
sąsiednich nieruchomości i korytarzy rzek: Rudki, Białki i śarnicy w odległości 1,5 m 
=1DJP  
 
Radny Krzysztof Burczaniuk – Dodał bym, Ŝe to jest minimalna odległość.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Ustala się lokalizacje ferm hodowlanych na terenach 
uŜytkowanych rolniczo utytułowanych poza strefą osadniczą zachowując minimalne 
wskaźniki dotyczące odległości. Proszę o przegłosowanie takich wskaźników. 
 

Ustala się odległość budynków inwentarskich od budynków mieszkalnych sąsiednich 
nieruchomości i korytarzy rzek: Rudki, Białki i śarnicy w odległości 1,5 m =1DJP  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 7 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 1 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 3 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 11 radnych (nieobecny Łukasz Korszeń) 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Planistka Pani Ludmiła Rypina – Następny punkt.  
- Znieść ograniczenia ilości DJP. 

Ten wniosek dotyczy tego, Ŝe nie chcą Ŝadnych ograniczeń. My, jako projektanci i Pan 
Wójt zdecydowaliśmy, Ŝe wniosek nie uwzględniony, bo te ograniczenia dalej są. 
Przedyskutowaliśmy, Ŝe te ograniczenia zostaną tylko, Ŝe nie będzie podziału OSN i nie 
będzie podziału na projektowany obszar chronionego krajobrazu. To zmieniamy. Kwestia 
wielkości. Nasza propozycja była 210 DJP.  
 
Wójt Gminy – Wniosek był taki by nie było Ŝadnych ograniczeń. Nie ma złotego środka. 
Dyskutując wstawiliśmy 210 DJP.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Na terenie gminy dopuszcza się produkcję wysoko 
towarową do progu 210 DJP dla jednego gospodarstwa.  
 
Radny Sławomir Ilczuk – Jeśli ja mam na dzień dzisiejszy 1 500 na mojej działce i chce 
wybudować kolejną w innym miejscu spełniając odległości to czy będę mógł czy nie? 
Niech mi pani odpowie.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Z punktu widzenia planowania przestrzennego chciała 
bym tak skonstruować przepisy Ŝeby pan mógł. Chodzi oto by rozrzucić to w przestrzeni. 
śeby nie było koncentracji. Wiem do czego Pan zmierza. Chodzi o to Ŝe w postępowaniu 
przed organami Pan występuje jako jedno gospodarstwo i tu jest problem.  
 
Radny Sławomir Ilczuk – Mogę wystąpić o dwa nr gospodarstwa.  
 
Radny Tomasz Weremczuk- To jest nadawane. Jeśli gospodarstwo jest podzielone np. 
jedna chlewnia jest na działce a druga na działce B to w ARiMR są to dwa numery 
gospodarstwa.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Nie wszystkie przepisy są ze sobą kompatybilne i 
nigdy nie będą. Generalnie w studium chodzi o to Ŝe jak się robi zmiany w planie na 
podstawie studium i pan występuje Ŝe konkretnie w tym miejscu chce pan mieć farmę to 
planiści  nie będą badali czy pan ma jeszcze gdzieś swoje gospodarstwo. Tylko po 
pierwsze czy będzie to farma na 300 DJP i czy będzie miała zachowana odległość 1,5 m = 
1 DJP. To tak jak z działalnością gospodarczą. Ludzie się rejestrują ale czy ktoś sprawdza 
czy osoba ta ma dostosowany dom, czy zmienił sposób uŜytkowania i czy zgłosił ten 
jeden pokuj na zmianę uŜytkowani. Tak moŜemy drąŜyć i się zakopiemy.   

 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Jak sąsiad przeskarŜy to będą to sprawdzać.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Studium jest tylko wykładnia polityki. Pan musi 
zrobić plan w oparciu o wytyczne ze studium. W planie pan określa Ŝe chce pan mieć 
gospodarstwo na konkretnej działce. Spełnia kryteria do 300 DJP odległości 1,5m =1 DJP. 
Zgodność ze studium jest. Nikt nie będzie badał Pana posiadłości w całej gminie.  
Podjęłam się tego tematu by rozstrzygnąć spór między dwoma blokami. MoŜecie teŜ 
państwo wyrzucić te ograniczenia, ale to trzeba przegłosować.  
Zastanówcie się państwo bo trzeba to skończyć. Za duŜo energii juŜ na to poszło. 
Zastanówcie się czy ograniczenia które określiliśmy zostają na poziomie 210 DJP. MoŜna 
dyskutować do 300 DJP. Czy państwo chcecie znieść te ograniczenia czy nie bo wniosek 
jest konkretny – znieść ograniczenia. Jak się całkowicie zniesie ograniczenia to jest pewne 
niebezpieczeństwo.  
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Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – To co nas interesuję to trzy 
rzeczy: czy to ograniczenie będzie na pułapie 210 DJP. My nie chcemy by było bez 
ograniczeń. Chcemy by to było 300 DJP. Odległości juŜ znamy 1,5m =1DJP. Jeszcze 
kwestia DJP na te trzy miejscowości.  
 
Planistka Pani Ludmiła Rypina – Tego podziału na miejscowości juŜ nie ma.  
 
Pan Tomasz Oleszczuk mieszkaniec wsi Kolembrody – Czyli teraz tylko kwestia tej 
obsady czy to będzie 210 DJP czy 250 DJP czy 300 DJP. 
 
Radny Sławomir Ilczuk – Czy budowa chlewni na 2010 DJP będzie ekonomicznie 
uzasadniona czy trzeba stawić na 300 DJP? 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska –Zarządzam przerwę.  
 
 
Przerwa w obradach godz. 12:03 

Wznowienie obrad po przerwie godz. 12:15 

 
 
Wójt Gminy - Na przerwie ustaliliśmy, Ŝe ja zgłoszę wniosek formalny o zdjęcie z porządku 
Obrad tego punktu. Przedyskutujemy go w gronie Radnych. Te wszystkie uwagi które 
formalnie zostały złoŜone. Rada na spotkaniu nie na sesji wypracuje swoje stanowisko 
niezaleŜnie od stanowiska Wójta które juŜ jest i ma odzwierciedlenie w tych dokumentach 
które państwom otrzymaliście. Nie będziemy długo ciągnąc. Myślę Ŝe w drugiej połowie 
września zrobimy sesję im podejmiemy się próby uchwalenia studium. Jest zbyt małe 
doinformowanie poszczególnych Radnych. Postaramy się doszczegółowić jak to będzie 
wyglądało. Relację DJP i moŜe wyjdą inne kwestie w czasie dyskusji. Wtedy powinno się 
wszystko rozjaśnić. Mieć przekonanie Ŝe wiemy za czym głosujemy.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - I materiały.  
 
Wójt Gminy - Materiały są w Urzędzie Gminy.  
 
Planista Pani Ludmiła Rypina - Przygotuję materiały dotyczące spraw produkcji 
hodowlanej.  
 
Wójt Gminy - Materiały dotyczące produkcji hodowlanej dostaniecie na spotkaniu które 
zorganizujemy. Zgłaszam formalny wniosek o zdjęcie tego punktu z programu obrad.  
 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Komarówka Podlaska został 
przyjęty jednogłośnie 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 11 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 11 radnych (nieobecny Łukasz Korszeń) 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Planista Pani Ludmiła Rypina - Widzę Ŝe państwo chcecie mieć ograniczenia ale trzeba się 
zastanowić by je mądrze sformułować.  
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Pani Edyta Kowalczuk Mieszkanka wsi śelizna - Czy my będziemy mieli wpływ na to co 
się ustali? 
 
Planista Pani Ludmiła Rypina - To wszystko powinno być procedowane bardzo jawnie. 
Jeśli pani zaŜyczy sobie protokół z tego posiedzenie to moŜe go pani otrzymać.  
 
Wójt Gminy - Oczywiście Ŝe tak cały Urząd tom jest publiczne działanie. Wszystkie wnioski 
będą brane pod uwagę i po kolei rozpatrywane.  
 
Planista Pani Ludmiła Rypina - Bierzemy te uwagi, które były złoŜone w stosownym 
czasie.  
 
 
Ad 5.5 
Wójt Gminy - Chcemy wprowadzić czytnik do kart płatniczych i aby taki czytnik mógł 
funkcjonować i by moŜna było płacić w kasie Urzędu Gminy za opłaty i podatki kartą 
płatniczą to musi być uchwała Rady Gminy. Na chwile obecną Ŝadnych kosztów nie 
ponosimy. Jest to płacone z Ministerstwa Rozwoju. Czytnik mamy jest juŜ zainstalowany ale 
by go uruchomić musi być uchwała Rady Gminy.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Sekretarz Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty 
podatków, opłat lokalnych i niepodatkowych naleŜności budŜetowych stanowiących 
dochody budŜetu Gminy Komarówka Podlaska instrumentem płatniczym 
 
Uchwała w  sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat lokalnych i niepodatkowych 
naleŜności budŜetowych stanowiących dochody budŜetu Gminy Komarówka Podlaska 
instrumentem płatniczym została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 11 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 11 radnych (nieobecny Łukasz Korszeń) 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 5.6 
Wójt Gminy - Chodzi o kwotę 20 tyś zł na pomoc dla Powiatu Radzyńskiego na realizację 
inwestycji drogowej na drodze powiatowej w Przegalinach DuŜych kolonia Zawsiowa. Był 
wykonywany pierwszy remont o którym mówiłem w sprawozdaniu. Zostało wykonane trochę 
więcej. Teraz o te 20 tyś zł naleŜy zwiększyć dotację dla powiatu na to zadanie. Będzie razem 
520tyś. zł. 
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski - Jak oni się pomylili Ŝe za duŜo zrobili.  
 
Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Są jakieś pytania? 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Pytanie się samo ciśnie. Najpierw zrobić później szukać.  
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Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Tam jest przystanek autobusowy. 
Wstyd było zostawić taki kawałeczek.  
 
Sekretarz Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Radzyńskiemu 
 
Uchwała w  sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radzyńskiemu została 
podjęta większością głosów.  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 10 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 11 radnych (nieobecny Łukasz Korszeń) 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
godz. 12:26 Radny Stanisław Faluszewski opuścił salę obrad -liczba Radnych obecnych na 

sesji 10 

 
 
Ad 5.7 
Skarbnik Gminy - Otrzymaliście państwo materiały. Omówię ogólnie. Wprowadzamy 
dochody ponadplanowe w kwocie 45 421 zł i są to: opłaty za zajęcie pasa drogowego, dochód 
z tytuły wadium które nie podlega zwrotowi, wpłata na rozgraniczenie działki, dochody ze 
sprzedaŜy mienia, odsetki na rachunku bankowym Urzędu Gminy, odszkodowanie z firmy 
ubezpieczeniowej z tytułu uszkodzenia samochodu, zwrot wydatku z lat ubiegłych, wpłaty za 
dziecko przedszkolne z Gminy Milanów, darowizna 500 zł, zwrot za pobyt w domu pomocy 
społecznej za 2016 rok, zwrot niewykorzystanej dotacji z biblioteki publicznej.  
Wprowadzamy decyzję Wojewody Lubelskiego na wypłatę zasiłków stałych w kwocie 6 278 
zł oraz decyzję Wojewody Lubelskiego z tytułu zwrotu funduszu sołeckiego. Otrzymaliśmy 
67 000 zł ale wprowadzamy 17 000 zł bo 50 000 zł było wprowadzone juŜ wcześniej 
wprowadzone do budŜetu. Wprowadzamy jeszcze jedna decyzję Wojewody Lubelskiego na 
zadania z zakresu ewidencji ludności 1 675 zł. Zmniejszamy dochody na kwotę 120 000 zł. 
Dotyczy to dochodów na mocy porozumień na funkcjonowanie placówki opiekuńczo 
wychowawczej. Zdejmujemy to po stronie wydatków i dochodów by uporządkować budŜet. 
Zdejmujemy dochody przeznaczone na wykonanie oczyszczalni przydomowych poniewaŜ ta 
inwestycja nie będzie wykonywana. Jest to kwota 276 979 zł to dotacja z unii europejskiej i 
wpłaty mieszkańców 258 453 zł. Zdejmujemy to po stronie dochodów i wydatków. Kwotę 
227 540 zł – dochody z unii europejskiej. Zdejmujemy po stronie dochodów i wydatków - 
Budowa drogi Derewiczna-Komarówka. PoniewaŜ po przetargu są niŜsze koszty jej 
wykonania. Zdejmujemy kwotę 18 1400 zł to dotacja z unii europejskiej na centra rekreacji w 
gminie Komarówka podlaska po stronie dochodów i wydatków. Inwestycje ta przesuwamy na 
rok 2018 poniewaŜ dopiero jest złoŜony wniosek i inwestycja ta w tym roku nie będzie mogła 
być zrealizowana.  
Zwiększamy przychodu budŜetu gminy wprowadzając wolne środki w kwocie 9 000 zł.  
Powiem jeszcze o przeznaczeniu dochodów które wcześniej wprowadziłam. Dochody 
otrzymane ze zwrotu funduszu sołeckiego przeznaczamy na dokumentację na stadion 
sportowy w kwocie 17 620 zł, wprowadzany zasiłki stałe do wypłaty, środki na promocję w 
związku z 90-leciem OSP Derewiczna. Zadania na mocy porozumień 20 000 zł na drogę. 
10 000 zł z dochodów ponad planowych na usługi równiarką.  
 Zmiany między działami, rozdziałami i §: Zdejmujemy z drogi Wiski-Rudno bo był tam plan 
132 000 zł. Wykonanie wyszło nam ok. 103 000 zł dlatego teŜ 29 000 zł moŜemy spokojnie 
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zdjąć i przeznaczyć i 12 000 zł z drogi Milanów. Tam były planowane wydatki w kwocie 
30 000 zł. Z wkładu własnego budowa drogi Derewiczna-Komarówka zdejmujemy kwotę 
42 300 zł. Zdejmujemy teŜ własne środki z centr rekreacji 3 700 zł.  
Zwiększenia 60 000 zł przeznaczamy na zakup usług remontowych na drogach gminnych, 
przeznaczamy 30 000zł na malowanie budynku szkoły w Derewicznie. 10 000 zł zwiększamy 
na organizację białej niedzieli, która prawdopodobnie będzie w październiku organizowana. 
Zwiększamy środki na OSP w wysokości 26 700 zł. Zabezpieczamy placówkę opiekuńczo-
wychowawczą własnymi środkami 5 900 zł. Dodatkowo do stadionu dodajemy jeszcze kwotę 
42 379 zł. czyli całość na dokumentacje przeznaczamy ok. 60 000 zł ale to będzie niŜsza 
kwota.  
Podpisana jest umowa na dotację o której mówił Pan Wójt na 60 000 zł to 50 000 zł było 
wprowadzone wcześniej a teraz zwiększamy dochody o 10 000 zł. Tego państwo u siebie nie 
mieliście. Zwiększamy teŜ środki na drogę Przegaliny Małe o 10 000 zł.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Co to są centra rekreacyjne?  
 
Skarbnik Gminy - Centra rekreacji są to place zabaw. Wniosek był złoŜony i nie był 
realizowany bo trzeba było go ponownie złoŜyć ze względu na to iŜ w Derewicznie i 
Worońcu nie były to nasze działki. Wniosek był ponownie złoŜony. Nie sądzie Ŝe będzie 
jeszcze w tym roku realizowany. Zostaje tam kwota 3 tyś zł która była w tym roku 
wydatkowana. Całość tej inwestycji przenosimy na rok 2018.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej 
na 2017 rok. 
 

godz. 12:33 Radny Andrzej Bylicki opuścił salę obrad -liczba Radnych obecnych na sesji 9 

 

godz. 12:34 Radny Krzysztof Burczaniuk opuścił salę obrad -liczba Radnych obecnych na 

sesji 8 

 
Uchwała w  sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2017 rok została podjęta 
jednogłośnie.  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 8 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 8 radnych (nieobecni: Łukasz Korszeń, Stanisław Faluszewski, 
Andrzej Bylicki, Krzysztof Burczaniuk) 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 5.8 
Skarbnik Gminy - W WPF zdjęte są centra rekreacji i dodane jest 10 tyś zł do drogi 
Przegaliny Małe- Brzeziny. Zdjęte z dochodów z unii europejskiej z Drogi Derewiczna - 
Komarówka.  
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godz. 12:37 Radny Andrzej Bylicki powrócił na  salę obrad -liczba Radnych obecnych na sesji 

9 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska - Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
godz. 12:39 Radny Krzysztof Burczaniuk powrócił na  salę obrad -liczba Radnych obecnych 

na sesji 10 

 
Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. 
 
Uchwała w  sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej została podjęta 
większością głosów.  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 10 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 10 radnych (nieobecni: Łukasz Korszeń, Stanisław Faluszewski,) 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 6-7 
Radny Krzysztof Burczaniuk - Obok Groszka po zrobieniu tej drogi jak deszcz pada jest 
jezioro. Czy coś z tym będzie zrobione? SkarŜą się Ŝe jest tam taki rant Ŝe jak jeŜdŜą 
rowerami to się wywracają. MoŜe czegoś tam nasypać na pobocze. Co z drogą w śeliźnie. 
Czy ona będzie? Czy wreszcie na końcówce polnej będzie coś zrobione. Wójt obiecywała Ŝe 
przy robotach przy okazji coś się zrobi. Czy coś się tam przyklei czy nie? 
 
Sołtys Wsi Wólka Komarowska Pan Stanisław Orłowski - Wójt dziękował nam i 
pracownikom gminy. Ja ze swojej strony teŜ chcę podziękować Wójtowi i Pani Zosi 
Jakimowicz Dyrektorowi GCK za wsparcie, za bycie z nami za wszelką pomoc bez której by 
to tak nie wyglądało. Widząc zaangaŜowanie równieŜ pracowników gminy w tym całym 
przedsięwzięciu w ich stronę kieruje teŜ słowa podziękowania. To co mnie cieszy w całym 
zdarzeniu to to Ŝe udało się stworzyć taką wspólnotę ludzi którzy przez te kilkanaście dni 
dąŜyli do odkrycia piękna, prawdy i Ŝyć ze sobą tworząc ta wspólnotę pokazali Ŝe moŜna 
zadbać o zwyczaje, obyczaje bo mamy swoje miejsce na ziemi. Mamy swoją mowę i obyczaj 
i dobrze by było zachowali to przyszłym pokoleniom. To moŜe w dzisiejszych czasach jest 
trudne wiedzą o tym koledzy sołtysi. By to mogło zaistnieć musi być pewna motywacja. 
Gdybyśmy szli zwyczajnie na festyn podejrzewam Ŝe by tego nie było. UwaŜam Ŝe jedynym 
źródłem tego piękna, prawdy jest Pan Bóg. Mówiłem Ŝe idziemy przede wszystkim i na 
pierwszym miejscu podziękować za chleb. Jeśli komuś tak waŜnemu dziękujemy to nie moŜe 
tom wyglądać byle jak. Myślę Ŝe gdyby w ten sposób podchodzić do wszystkich spraw 
związanych z drugim człowiekiem nasze otoczenie i nasze Ŝycie by w tym kierunku podąŜało. 
Aby to mogło zaistnieć to kaŜdy z nas musi mieć w środku to przekonanie do czego chcemy 
dąŜyć i tą Ŝyczliwość w swoim sercu mieć do drugiego człowieka. Bo gdybyśmy tego nie 
mieli wewnątrz nie moglibyśmy się podzielić z drugim człowiekiem. Przy takich okazjach 
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taka Ŝyczliwość, wzajemna pomoc będzie w naszym sercu moŜemy dokonać czegoś w 
naszym społeczeństwie i otoczeniu i zmieniać ten nasz świat najbliŜszy.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Chciałbym zaalarmować odnośnie tej drogi powiatowej. 
Walinna-Wiski. Droga została poszerzona o metr. Pobocza utwardzone. Została podniesiona 
około 30 cm. Niema wjazdów na pola. Przy domach trochę firma trochę ludzie. ale na pola 
nie ma. Jest juŜ duŜo zniszczonych zjazdów tego pobocza. To co brakowało nasypu bo jest 
tam nasyp do 2 m uzupełnili połoŜyli kamień. Kamień w ramach gwarancji będzie ale te 
pobocza to albo firma dokończy albo gmina niech w jakiś sposób pomorze. Ja tak uwaŜam. 
Zrobić zebranie ustalić wjazdy na pola na 2-3 wjazdy bo zniszczą się te pobocza i asfalt bo 
wcześniej było o metr węziej i na asfalt wjeŜdŜają. Te wjazdy były róŜne. W tej chwili 
przynajmniej o 30 cm podniesione. To popadło jeszcze w Ŝniwa. Niektórzy sobie drogę 
nawieźli. Teraz przejechać to widać ileś znaków na asfalcie. DuŜo znaków jest tego pobocza z 
kamienia. Jakoś tanim kosztem moŜe z rolnikami i nawieźć. Jeśli to nie w chodzi w budowę 
to szkoda tej drogi. To niebezpieczne bo były takie dwa co wyciągałem. Ze zboŜem cofnęło 
ciągnik to tyle Ŝe ciągnik i ładunek nieduŜy. Gdyby był duŜy to by połamało. To jest 
niebezpieczne a przyczepa na wjazd to jest zero. Zrobić zebranie moŜe między sąsiadami 
dwóch, trzech by uzgodnili Ŝe robimy tutaj przejazdy bo przejazdy są szerokością a działki sa 
róŜe. Wydajemy się Ŝe to trzeba byłoby bo szkoda wysiłku i poboczy.  
 
Radny Pan Tomasz Weremczuk - Chce podziękować Wójtowi za zaangaŜowanie za asfalt 
we wsi na drodze powiatowej bo wiem Ŝe Pan wójt bardzo się w to zaangaŜował. Został 
połoŜony nowy na odcinku 700 m. Bardzo dziękujemy jako mieszkańcy. Chcę jeszcze 
podziękować za gościniec co go tak budujemy i budujemy. Jedno pytanie do Pana z gazety 
wspólnota. Czemu ma słuŜyć publikacja dopłat rolników? Jeśli ktoś jest zainteresowany to 
moŜna to uzyskać w internecie.  
 
Radny Pan Wiesław Orłowski - I oświadczenia majątkowe. DuŜo jest opinii negatywnych.  
 
Redaktor Wspólnoty - Prawdopodobnie nie przeczytał pan informacji która jest 
zamieszczona na stronie piątej. Tam jest wyjaśnienie i tyle mam do powiedzenia.  
 
Radny Pan Wiesław Orłowski - To duŜo ma pan do powiedzenia. To nie ma nic wspólnego 
z kunsztem dziennikarskim bo kaŜdy to moŜe spokojnie sprawdzić.  
 
Redaktor Wspólnoty - Ma pan prawo tak to oceniać. 
 
Radny Pan Wiesław Orłowski - DuŜo ludzi tak to ocenia.  
 
Radny Pan Tomasz Weremczuk - MoŜna było przewidzieć Ŝe tak pan odpowie. Zarobki 
wszystkich pracowników Wspólnoty teŜ moŜna opublikować.  
 
Sołtys Wsi śelizna Pan Stanisław Golanko- Chodzi poszukiwanie dzików. Ja zrobiłem listę 
i przychodzą do mnie po pieniądze. Jak sposób to będzie płacone? 
 
Sołtys Wsi Przegaliny DuŜe Pan Piotr Babicz- chodzi o oświetlenie uliczne. To co działało 
na doŜynkach to po doŜynkach nie działa. 
 
Wójt Gminy - Droga obok Groszka była zrobiona w ramach remontów w Przegalinach 
DuŜych i Derewicznie wtedy kiedy były robione nakładki. Firma zrobiła w ramach 
współpracy z powiatem. Faktycznie tam ta woda jest i trzeba to wyprofilować dalej pociągnąć 
by to wodę doprowadzić do skrzyŜowania. Zgłaszałam do Dyrektora Zarządu Dróg Ŝe jest 
tam duŜe zastoisko wody. Obiecał  
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Radny Krzysztof Burczaniuk - Asfalt taki Ŝe moŜna go wywieść na kołach.  
 
Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Musi odparować.  
 
Wójt Gminy - To jest taka sama receptura asfaltu jak w Przegalinach DuŜych i Derewicznie. 
Ja to zgłoszę. Pobocze myślałem Ŝe da się chociaŜ od strony Wołowików utwardzić 
kruszywem ale powiat twierdzi Ŝe nie ma juŜ na to pieniędzy. Zasadne jest zrobić tam 
pobocze utwardzone kruszywem bo tam samochody się zatrzymują. MoŜe to uda się nam 
zrobić . Jeszcze trochę kruszywa leŜy na placu co kruszywo było składowane. MoŜe uda się 
we własnym zakresie to zrobić. Odnośnie dróg ul. Polnej i wjazdu do Spółdzielni Jedność 
rozmawiałem ze wszystkimi firmami które tutaj robiły. Tylko jedna firma podjęła temat czyli 
Fedro ale powiedzieli kata kwotę Ŝe nie mieliśmy pieniędzy. Na takie drobiazgi nie chcą 
wchodzić mają roboty milionowe i nie chcą wchodzić na robotę która duŜo czasu wymaga tak 
jak ulica Polna a pieniądze są niewielkie. Cały czas rozmawiam moŜe przy okazji drogi 
Przegaliny- Brzeziny. Mieliśmy 20 tysięcy zł. na te dwa zadania. To za jedno powiedział mi 
20 tyś zł netto. Nie mieliśmy takich pieniędzy i ja to odpuściłem Ŝe nie zawarłem z nimi 
umowy.  
Droga śelizna to się sprawy jeszcze wałkują. Teoretyczna nadzieja jest. Nie na całość. 
Rozmawiamy tylko o odcinku lasu moŜe do Floriana ale nie jest naprawdę łatwo. Jest tam tak 
ciasno budŜetowo i zadań na liście bardzo duŜo. Trzeba za tym dobrze chodzić. Jeszcze nie 
jest to wykluczone.  
Droga powiatowa. Tak jak Pan radny mówił trzeba zrobić zebranie określić ilość wjazdów. 
MoŜe tak będzie Ŝe będzie jeden na dwa, trzy pola. By tego nie mnoŜyć i porozmawiać z 
powiatem bo oni sami tego nie zrobią bo zadanie wykonali i odebrali. Te zjazdy nie były 
liczone. Tam trzeba przywieźć tak jak Pan Radny mówi dwa trzy Kamazy piachu. Później to 
utwardzić kruszywem by w miejscach newralgicznych gdzie jest droga bardzo wysoko. Jest 
szersza i wyŜsza. Zrobię takie spotkanie we wsi w Wiskach i przyjadę na pewno z kimś z 
powiatu z Zarządu Dróg. Oni mają dokumentację. Ponanosimy te zjazdy na mapach. Potem 
wyszafować jak by to wyglądało. Tu jest trochę kłopotliwa sytuacja bo my moŜemy operować 
w granicach pas drogowego. Zarówno Gmina jak i powiat. Nie moŜemy robić na prywatnych 
gruntach zjazdów. Tu jest zasadność wydatkowania środków publicznych i podstawa prawna 
do wydatkowania środków.   
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Podstawa prawna jest bo masę dróg robią gdzie robią wjazdy.  
 
Wójt Gminy - W granicy pas drogowego.  
 
Radny Pan Wiesław Orłowski - Zjazdy ale na drogę gminna jak jest.  
 
Wójt Gminy - Zjazdy na drogi publiczne to tak.   
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Nie na pola teŜ.  
 
Wójt Gminy - Nie sądzę Ŝeby na prywatne działki wchodzić. 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Pan się przyjrzy  
 
Wójt Gminy - Pas drogowy ma ok 14 m. To co w granicach pas moŜna na zasadzie 
porozumienia czy innej formy. By wydatkować środki publiczne musi być jakaś podstaw 
prawne.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Ale to w pasie drogowym bo pobocze ma ile metr.   
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Wójt Gminy - Pas drogowy ma 14 m. 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - 6 czy 8 m ma asfalt. 
 
Wójt Gminy - 5,5m ma asfalt.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - to jeszcze zostaje na pobocze.  
 
Wójt Gminy - Nie wykluczam. śeby nie były bardzo długie bo wtedy nie mamy moŜliwości.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - W jakiś sposób czy rolnicy pomogą czy coś.  
 
Wójt Gminy - pieniądze za dziki to zgodnie z rozmowa z Nadleśnictwem to ma wypłacać 
Zakład Usług Leśnych. My mamy z Urzędu zgłosić te osoby i mają być wypłacane. To trochę 
trwa. Jak była akcja liczenia dzików to teŜ długo trwało. MoŜe teraz będą to puszczać 
wcześniej. Sołtys na pewno nie będzie tego płacił. Jak by ktoś chciał to będziemy wyjaśniać 
Pani Małgorzata Klecha tym się zajmuje.  
Z oświetleniem wygląda tak bo nie mamy umowy na konserwację. Umowa na konserwację 
oświetlenia ulicznego skończyła się z 30 kwietnia. Umowy nie przedłuŜałem w ramach 
oszczędności. Teraz nie płacimy za konserwację i dlatego są sytuacje, Ŝe ta lampa czy obwód 
świeci, nie świeci. Czasami po burzy coś się dzieje. Przed doŜynkami Pan Magier zrobił to z 
własnej inicjatywy i te obwody włączył. Myślę Ŝe od września juŜ zawrę umowę na 
konserwacje oświetlenia ulicznego z racji tego Ŝe dzień jest coraz krótrzy. Zmów będzie 
zawarta do końca roku. Wynikało to z tego by troczę zaoszczędzić na konserwacji, na 
oświetleniu. Całe lato się świeciło nie było wyłączane. MoŜe nie wszyscy to rozymieli nie 
wiedzieli o tym. My w tamtym roku wyłączaliśmy na miesiące wakacyjne ale te sygnały od 
mieszkańców szczególnie miejscowości Komarówka płynęły. Było tyle złych uwag i 
komentarzy pod adresem Wójta Ŝe postanowiłem zaoszczędzić na konserwacji. Nikt tego 
rzetelnie nie chciał wyjaśnić. kaŜdy ręce umywał Wójt nie moŜe tego zrobić bo jest 
oznaczony z imienia i nazwiska.  
Przy okazji drogi w Derewicznie to tutaj teŜ Radny Weremczuk Tomek ze Radnym 
Zbyszkiem Wiszniewskim podjęli taką inicjatywę ścinania poboczy w całej Derewicznie. 
Zorganizowali czyn społeczny i pobocza zostały zacięte.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Czyn nie będzie droŜszy taki jak ze stabilizacji? Stabilizacja 
teŜ czynem była i gmina dopłaciła.  
 
Wójt Gminy - Spokojnie postaram się na pana zaczepki odpowiedzieć. W tym duchu co pan 
Stanisław Orłowski mówił. Gdyby była ta Ŝyczliwość i zrozumienie to tego tematu by pan nie 
podejmował. Pan jako wystawca pomników Jana Pawła tego nie lubi. Pan się tego boi.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Ja jestem radnym. 
 
Wójt Gminy - Radny jest człowiekiem. Za tym człowiekiem idzie pewna postawa. Nie 
moŜemy odłączyć bycia Wójtem bycia Radnym, Sołtysem. Byśmy się w tym duch co pan 
Orłowski mówił spotykali. Jakim ja jestem człowiekiem i jakie nastawienie mam do drugiego 
człowieka. Co ja robię co ja mówię jak ja zaczepki szukam. Co wniosłem merytorycznie w 
obrady tej rady. Rekolekcje wewnętrzne pasowało by sobie czasami zrobić. Nie wieŜą Ŝe pan 
to zrobi. śeby było jasne. Mówię to w tym duchu. To wyjaśniałem na poprzedniej sesji i juŜ 
tego wyjaśniał tego nie będę odnośnie budowy gościńca. czyn społeczny wyszedł bezpłatnie. 
Mieszkańcy własnymi środkami wywieźli to. Panu to się w głowie nie mieści. Pan jest 
przedsiębiorcą. Pan nie zorganizuje tego nigdy.  
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Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Organizował wcześniej. 
 
Wójt Gminy - Wcześniej tak. Społeczne komitety budowy ale nie czyn społeczny. To jest 
troszkę co innego. Dziękuję ze mieszkańcy się zebrali. Pięknie jeden dzień droga załatwiona. 
Bardzo za to dziękuję i zawsze rozmawiajmy w tym duchu o którym mówił Pan Orłowski. 
Często się spotykałem z Panem Orłowskim z racji doŜynek i moŜe mi się ten duch udzielił.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Ja pytałem o tą stabilizację Ŝe taka słaba a pan powiedział Ŝe 
nowa technologia i mieszano na 20 cm. To jest w protokole. Tydzień temu w radiu Podlasia 
Pan mówił Ŝe wzmocniono stabilizację. To albo nową robiono albo wzmocniono. Pan mówi a 
ja logicznie rozumiem wszystko.  
 
Wójt Gminy - Ma pan swoją logikę ale ona odbiega od powszechnie ustalonych norm. Ja to 
wytłumaczyłem i juŜ do tego nie wnikam. Była wzmocniona na całości stabilizacja. Była 
wzmocniona betonem.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Od nowa zrobiona.  
 
Wójt Gminy - Ja wiem Pan powysyłał zdjęcia wszędzie i podpisał się pan jako mieszkaniec 
gminy. Taki jest pan bohaterski. Nasyłać kontrolę na drogę na dokumentację. Tyle pan potrafi 
zrobić.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Pan kłamie. 
 
Wójt Gminy - Niech się Pan nie denerwuje.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki - Pan jest mały krętaczek.  
 
Wójt Gminy - A pan duŜy.  
 
 
Ad 8 
Wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 
 
Ad 9 
Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Po wyczerpaniu porządku obrad 
dokonała zamknięcia obrad sesji dziękując wszystkim za udział. 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

          Protokolant       Przewodniczący Rady Gminy 
 
   Dorota Maksymiuk-Mitońska        Joanna Krupska 
 
 
Protokół sporządzono dnia 5 września 2017 roku 
 
Przekazano Sekretarzowi Gminy 6 wrześnie 2017 roku 
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WYKAZ UCHWAŁ 
RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 

podjętych na sesji w dniu 30.08.2017 r. 
 
 

Uchwała Nr XXIV/168/2017 w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej 
jednostek organizacyjnych Gminy Komarówka Podlaska 
 
Uchwała Nr XXIV/169/2017 w sprawie zmiany nazwy ulicy I Armii Wojska 
Polskiego w miejscowości Komarówka Podlaska 
 
Uchwała Nr XXIV/170/2017 w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie w 
trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy Komarówka 
Podlaska 
 
Uchwała Nr XXIV/171/2017 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat 
lokalnych i niepodatkowych naleŜności budŜetowych stanowiących dochody budŜetu 
Gminy Komarówka Podlaska instrumentem płatniczym 
 
Uchwała Nr XXIV/172/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Radzyńskiemu 
 
Uchwała Nr XXIV/173/2017 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2017 rok. 
 
Uchwała Nr XXIV/174/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 


